
УВАЖАЕМИ ЧИТАТЕЛИ, СЛЕДВАЩИЯТ БРОЙ НА „ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“ ЩЕ ИЗЛЕЗЕ НА 5 МАЙ

ВОЛЕЙБОЛ
„Нефтохимик 
2010“ е на крач-
ка от титлата

В Каблешково 
изхвърлят куче-
та по време на 
пазар

Развенча се ми-
тът за евтиния 
внос на украин-
ски слънчоглед

Книги, фотоси 
и картички за 
миналото на 
бургаския порт 
пази библиоте-
ката

11 смъртни слу-
чая при трудо-
ви злополуки за 
2022
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Властелинът 
на естрадните  

хитове 
МУСТАФА 

ЧАУШЕВ: 
Възрастта ми 

е благословия

Край на сагата 
„Община Обзор“

Без раздробяване. Правителството изтегли 
предложението за отделяне от Несебър 

Мегаделото 
„Рагевски“ 
продължава 
с разпити на 
над 20 свиде-
тели и вещи 
лица
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Край на сагата 

ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

Край на една дългогодиш-
на сага – дали Обзор и със-
тавните 6 села ще се от-
делят от Несебър  в 
самостоятелна община. 
Инициативен комитет 
организира референдум, 
тъй като жителите на 
Обзор не бяха доволни от 
управлението на админи-
страцията в Несебър. 

Последва контрарефе-
рендум, който съдът обяви 
за незаконен и две години 
се чакаше указ на президен-
та, който да признае пър-
вото допитване.

През седмицата обаче 
правителството отмени 
решението за обособяване 
на Обзор като отделна 
община.

След успешния референ-

дум за отделянето с голя-
мо мнозинство през 2021 
г., кабинетът реши, че не 
е оправдано подобно от-
деляне. Близо две години се 
очакваха резултатите от 
преброяването.

Жителите са малко за 
отделна администра-
тивна единица

„Населението на град 
Обзор и няколкото населе-
ни места около него е 2331 
жители. Този брой жители 
е недопустим за създаване 
на отделна община. Веднъж 
беше направен финансов 
отчет и стана ясно, че при 
отделянето в отделна 
община Обзор ще има из-
ключително тежки финан-
сови затруднения за сама-
та община, най-вероятно 
вдигане на местни данъци 
и такси“, заяви арх. Иван 

Шишков, министър на 
регионалното развитие и 
благоустройството.

От Община Несебър 
винаги са казвали, че залагат 
на единството на общи-
ната и че отделят голям 

финансов ресурс за Обзор 
и петте села около Обзор, 
населеното място трудно 
би се издържало финансово 
само, защото Общината 
отделя немалък финансов 
ресурс за него.

Мотивите на прави-
телството: 

По предоставени данни 
от Министерство на фи-
нансите за приходи и разхо-
ди – общо и в т.ч. разходи 
за местни дейности от 
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Без раздробяване. Правителството изтегли предложението за отделяне от Несебър

ГЕОРГИ РУСИНОВ

С разпити на над 20 
свидетели и вещи лица ще 
продължи мегаделото „Ра-
гевски“ в края на май. Ок-
ръжен съд – Бургас насрочи 
три поредни заседания в 
дните 29, 30 и 31 май, ко-
гато те ще бъдат разпи-
тани. 

От Окръжна прокура-
тура – Бургас в лицето на 
прокурор Десислава Три-
фонова заявиха, че е добре 
да бъдат разпитани в реда, 
в който са посочени в сви-
детелския списък, тъй 
като по този начин са 
свързани с фактологията 
и последователността по 
делото, което по желание 
на обвиняемия и защитата 
му ще премине по съкрате-

ното следствие. 
Във второто заседание 

по същество защитата на 
Станимир Рагевски в ли-
цето на адвокат Ваня Ра-
диева и служебният му 

защитник се отказаха от 
разпитите на 22 свидете-
ли и 16 вещи лица. Като 
показанията на свидете-
лите от досъдебното 
производство и протоко-

лите на експертите ще се 
вземат предвид при пос-
тановяване на присъдата.

Рагевски е обвинен за 
убийствата на брокерката 
Теодора Бахлова и Юмер 

Мехмед. Като негов пома-
гач в отърваването от 
телата по най-бруталния 
начин – чрез нарязването 
им и изхвърлянето им бе 
Диян Дичев – Готвача. 
Неговото име не бе проче-
тено сред свидетелите, 
от които защитата се 
отказва от разпит, което 
означава, че той ще бъде 
сред разпитаните в след-
ващите заседания. Именно 
по време на своето дело 
Дичев натопи Рагевски за 
убийствата и се очаква да 
е основният коз в ръката 
на Държавното обвинение. 
Припомняме, че в началото 
на 2022-ра Дичев получи 
ефективна присъда от 4 
години и половина затвор 
по три обвинения – за 
лично укривателство, 

държане на огнестрелно 
оръжие и държане на нар-
котици.

Освен за убийствата, 
строителният бос е с 
обвинения и за незакон-
но държане на оръжие – 
пистолетът, с който е 
извършил двете убийства 
– „Макаров“, и за раз-
пространение на висо-
корискови наркотични 
вещества. 

Ако бъде признат за 
виновен, Рагевски го грози 
затвор от 20 до 30 години, 
доживотен, или доживотен 
без право на замяна. При-
помняме и че размерът 
„кръвнина“, която ще 
трябва да изплати на 
роднините на жертвите 
си, е огромен – над 1 млн. 
лева.

Мегаделото „Рагевски“ продължава с разпити  
на над 20 свидетели и вещи лица

СЪОБЩЕНИЕ

С Решение №09/06.04.2023 г. на управителя на 
„Благоустройствени строежи“ ЕООД е открита Процедура 
по провеждане на търг с явно наддаване за отдаване 
под наем на имот – собственост на „Благоустройствени 
строежи” ЕООД, за обособяване на ателиета и кабинети 
за образователна и творческа дейност и предоставяне 
на свързани с тях услуги за срок от 3 (три) години: 

1. Недвижим имот, представляващ едноетажна ад-
министративна сграда с обща площ от 309 кв. м. с 
идентификатор 07079.618.3.29, съгласно КККР на гр. 
Бургас, находяща се в гр. Бургас, Приморски парк, в 
района до Летния театър, в близост до фонтана, която 
да се ползва за ателиета и кабинети за образователна 
и творческа дейност. 

Начална тръжна цена на месечния наем в размер 
на 630,36 лв. (шестстотин и тридесет лева и 0,36ст.) 
с включен ДДС.

Стъпка за наддаване в размер на – 31,52 лв. (три-
десет и един лева и 0,52ст.), c включен ДДС.

Депозита за участие в тръжната процедура в размер 
от 630,36 лв. (шестстотин и тридесет лева и 0,36ст.) 
с включен ДДС

Депозит като гаранция за стриктно изпълнение на 
договора за наем както следва: еднократния размер 
на достигната месечна наемна цена.

Търгът да се проведе на 12.05.2023 г. от 10.30 часа, 
в административната сграда на „Благоустройствени стро-
ежи” ЕООД, на ул. „Иван Богоров” № 20 в гр. Бургас.

II. Определям следните параметри за провеждане 
на търга:

1. Начин на плащане – достигнатата тръжна цена ще 
се заплаща изцяло по сметка на „Благоустройствени 

строежи” ЕООД IВАN: BG 74 UBBS 8888 1000 888521, 
ВIС: UBBSBGSF, БАНКА: „ОББ“ ЕАД КЛОН БУРГАС, в 
лева, в 14-дневен срок от влизане в сила на решението 
за определяне на спечелилия търга.

2. Преди сключване на договора за наем, кандидатът 
внася депозита за гаранция за стриктно изпълнение 
на договора в посочения размер по банкова сметка 
на „Благоустройствени строежи” ЕООД.

3. Определеният размер на депозита за участие в 
тръжната процедура за всеки отделен обект може да 
бъде заплатен по банкова сметка на „Благоустройствени 
строежи” ЕООД, BG 74 UBBS 8888 1000 888521, ВIС: 
UBBSBGSF, БАНКА: „ОББ“ ЕАД КЛОН БУРГАС, в срок 
до 16:00 часа на 11.05.2023 г.

4. Преди сключване на договора за наем, участникът 
представя в оригинал Удостоверения за липса на липса 
на задължения /публични и/или частни/ към държавата 
и Община Бургас.

5. Изисквания към кандидатите: 1. Да са юридически 
лица, които развиват дейност като образователни или 
културни институции; 2. Да няма парични задължения към 
Държавата, Община Бургас и „Благоустройствени строежи” 
ЕООД; 3. Да не са в производство по несъстоятелност 
или ликвидация; 4. Да не е предвидено прекратяване 
на кандидата в срок до 2026г. включително.

6. Документи, които задължително следва да се 
съдържат в предложенията за участие в търга: 1. 
Заявление за участие /по образец/; 2. Копия на документи 
удостоверяващи внесен депозит за участие в търга и 
за закупена тръжна документация; 3. Удостоверение за 
актуално състояние на кандидата; 4. Документи, издадени 
от съответните компетентни органи и организации, за 
удостоверяване, че кандидатът е образователна и/или 
културна институция - не се намира в производство по 
несъстоятелност; - не е в производство по ликвидация; 
5. Копие от дружествен договор, учредителен акт или 
устав – за кандидат юридическо лице, за да бъде ус-
тановено, че не е предвидено неговото прекратяване в 
срок до 2026 г. включително; 6. Подписани декларации 
/по образец/: - за извършен оглед, за наличие или 
липса на задължения към Държавата, Община Бургас 
и „Благоустройствени строежи” ЕООД; 7. Подписан 
проекто-договор, съгласно документацията за участие в 
тръжната процедура; 

7. Тръжна документация ще се получава всеки рабо-
тен ден до 12:00 часа на 11.05.2023г. включително, 
срещу сумата от 50,00 лв. /петдесет лева/ без ДДС, 
платими в касата на административната сграда на 
„Благоустройствени строежи” ЕООД, невъзстановими 
след приключване на процедурата.

8. Документи за участие в търга /след закупуване на 
тръжната документация/ ще се приемат всеки работен 
ден от 9:00 до 16:00 часа в административната сграда 
на „Благоустройствени строежи” ЕООД на ул. Иван 
Богоров 20 в гр. Бургас.

Краен срок за подаване на документи за участие – 
16:00 часа на 11.05.2023 г.

9. Оглед на имота може да се извършва след пред-
варително записване на тел. 056/813226.

10. При обявяване на търга за непроведен, повторен 
търг да се проведе на 26.05.2023г. от 10:00 часа, 
в административната сграда на „Благоустройствени 
строежи” ЕООД, на ул. Иван Богоров 20 при условия 
съгласно действащата нормативна уредба.

11. Крайният срок за подаване на документи за учас-
тие в повторния търг – 16:00 часа на 25.05.2023 г., а 
крайният срок за закупуване на документация и внасяне 
на депозит за участие е до 16:00 часа на25.05.2023г. 
Оглед на имота, във връзка с повторния търг, може 
да бъде извършван до 12:00 часа на 25.05.2023г. 
след предварително записване на тел. 056/813226.

Утвърдена е тръжна документация за участие в търга 
за отдаване под наем на посочените недвижим имот, 
както следва:

- образец на заявление за участие в търга;
- тръжни условия и необходими документи;
- проект на договор за наем;
- образец на декларация за оглед;
- образец на декларация за липса на задължения 

към „Благоустройствени строежи” ЕООД;
- образец на декларация за липса на задължения 

към Община Бургас;
- образец на декларация за липса на задължения 

към Държавата;

БУРГАС, 8000 ул. “Иван Богоров” N20   Телефон: 056/ 81 32 26 Факс: 056/ 81 32 29

„
Обзор ще има 
изключително 
тежки финансо-
ви затруднения 
за самата 
община, най-ве-
роятно вдигане 
на местни 
данъци и такси

Арх. Иван Шишков, 
министър на регио-
налното развитие и 
благоустройството

ФОТО: МРРБ

Референдумът 
в населеното 

място през 
2021 година

ФОТО: АРХИВ

Ако бъде признат за виновен, Рагевски го грози 
затвор от 20 до 30 години, доживотен, или 
доживотен без право на замяна

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Разпитът на основния свидетел на Прокура-
турата – готвача Диян Дичев, ще се окаже 
ключов

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ, АРХИВ



„ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“ ЕАД 
Издател 
ДИМИТЪР НИКОЛОВ

Главен редактор 
СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Адрес на редакцията
БУРГАС 

УЛ. „АЛЕКСАНДРОВСКА“
№ 69, ЕТ. 2

„ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“

far@chfar.com
info@faragency.bg

Репортери и редактори ДОНА МИТЕВА, ГЕОРГИ РУСИНОВ, 0878 424 676  Кореспондент АЙТОС, 0558 23527 
Счетоводство 056 825 435  За реклама 056 825 435, 0878 424 698

Графичен дизайн и концепция ЙОРДАН ГЕРГОВ  Предпечатна подготовка МАРИЯ ДЖОЛОВА 
Печат ИНФОРМА ПРИНТ – Бургас

Вестникът е член на Българската асоциация на регионалните медии (БАРМ), учредител и член на Българския медиен съюз (БМС). 
Носител е на наградите „Св. Константин-Кирил Философ“ на БАРМ, „Златно перо“ на СБЖ и на орден „Св. св. Кирил и Методий“ – II степен

Всички права са запазени. Възпроизвеждането на информация от „Черноморски фар“ под каквато и да е форма и без предварително писмено разрешение 
от притежателя на авторските права или без позоваване на източника е забранено. Всеки автор носи персонална отговорност за публикацията си.

„Община Обзор“
3НОВИНИ I 28 АПРИЛ – 4 МАЙ 2023

последния годишен отчет 
за касово изпълнение на бю-
джетите на общините към 
31.12.2022 г., както и предос-
тавена от община Несебър 
информация, се обосновава 
предположението, че ново-
създаващата се община би 
имала затруднения по от-
ношение на финансовото 
обезпечаване на важни мест-
ни дейности като комунал-
но стопанство, жилищно 
строителство и благоу-
стройство, местни социал-
ни услуги. Образуването на 
такава ще изисква създаване 
и финансиране на нови 
структури на общинска 
администрация и общински 
съвет, както и на други 
звена, които да обезпечават 
функционирането на необ-
ходимите дейности и услу-
ги, които досега са били из-
пълнявани от Община 
Несебър. Ще бъде необходи-
мо и изграждане на нови 
финансово-информационни 

системи, както и на подхо-
дяща инфраструктура, 
обезпечаваща извършването 
на съответните дейности, 
което ще доведе до допъл-
нително увеличаване на 
разходите на новосъздава-
щата се община и до риск 
от генериране на просроче-
ни задължения.

Отмяната на решението 
на Министерски съвет ще 
предотврати евентуален 
фискален риск по отношение 
на бюджета на новосъздава-
щата се община предвид 
недостатъчния приходен 
капацитет за финансиране 
на разходите за съответни-
те дейности и явяващия се 
вследствие на това значи-
телен дефицит, както и на 
негативен ефект за самото 
население, тъй като може да 
възникне необходимост от 
увеличаване размерите на 
местните данъци и такси, 
съобщават от правител-
ствената пресслужба.

О Б Я В А

На основание чл. 28, ал.2, изречение последно и ал.4 
от Наредба № 7 на ОбС – Несебър за Реда за упражняване 
на правата на собственост на общината в търговските 
дружества с общинско участие в капитала, за участието 
на общината в гражданските дружества и в сдружения с 
нестопанска цел и общинските предприятия, във връзка с 
чл. Раздел III от Глава шеста на Наредба № 5 на Общински 
съвет - Несебър, в качеството ми на Управител на „МЦ Д-р 
Д. Пеев“ ЕООД, к.к. Слънчев бряг, откривам процедура за 
провеждане на публично оповестен конкурс за отдаване 
под наем за срок от една година на следните обекти, на-
ходящи се в сградата на поликлиниката – „МЦ Д-р Д. Пеев“ 
– к.к. „Слънчев бряг“, с начални годишни наемни цени, 
определени съгласно експертна оценка и Приложение №1, 
т.II.4 от Наредба №5 на ОС - Несебър, а именно:

• Помещения за извънболнична медицинска помощ 
I, на площ от 50 кв.м. с начална годишна наемна цена в 
размер на 4320 лв. с ДДС;

• Помещение за извънболнична медицинска помощ 
II, на площ от 50 кв.м. с начална годишна наемна цена в 
размер на 4320 лв. с ДДС;

• Помещение за извънболнична дентална помощ 
– стоматологичен кабинет № 4, на площ от 15 кв.м. с 
начална годишна наемна цена в размер на 1296 лв. с ДДС;

• Помещение за клинична лаборатория на площ от 
60 кв.м. с начална годишна наемна цена в размер на 5184 
лв. с ДДС;

• Помещение за аптека на площ от 70 кв.м., с начал-

на годишна наемна цена в размер на 6048 лв. с ДДС;
• Помещение за офис №1 на площ от 5 кв.м. с начал-

на годишна наемна цена в размер на 432 лв. с ДДС;
• Помещение за офис №2 на площ от 3 кв.м. с начал-

на годишна наемна цена в размер на 259,20 лв. с ДДС;
• Помещение за павилион за бързо хранене, с площ 

от 12 кв.м. с начална годишна наемна цена в размер на 
3000 лв. с ДДС;

• Помещение за банкомат с площ от 2 кв.м. с начал-
на годишна наемна цена в размер на 600 лв. с ДДС;

• Помещение за извънболнична дентална помощ 
– стоматологичен кабинет №6, с начална годишна на-
емна цена в размер на 2592 лв. с ДДС;

• Помещения за извънболнична дентална помощ 
– стоматологични кабинети №7, №8 и №9 с начална 
годишна наемна цена в размер на 1296 лв. с ДДС всеки;

• Помещения за складова дейност – гаражни клетки 
с номера от 1 до 20, на площ от 21 кв.м. всеки, с начал-
на годишна наемна цена в размер на 1209,60 лв. с ДДС 
всеки.

I. До участие в конкурса се допускат физически лица, 
регистрирани по регистър Булстат, еднолични търговци и 
юридически лица, регистрирани по Търговския закон.

II. Годишните наемни цени се заплащат на равни ме-
сечни, тримесечни или шестмесечни вноски. При забавя-
не на плащанията се начислява неустойка, в размер на 
0,4% от годишната наемна цена за всеки просрочен ден, 
а когато забавата е повече от 20 /двадесет/ дни, наемо-
дателят може да прекрати едностранно договора за наем.

III. Специфични условия на конкурса – Помещенията 
да се използват единствено съгласно посочените пред-
мети на дейност.

IV. Депозит за участие в конкурса - 10% от началната 
конкурсна годишна наемна цена за всеки обект, платен в 
брой на касата на дружеството или по сметка на „Меди-
цински център Д-р Д. Пеев” ЕООД:  

BG65STSA93001525251946
BIC: STSABGSF
Банка ДСК ЕАД.
Депозитът се задържа като гаранция за изпълнение на 

договора и се приспада от последната наемна вноска. В 
случай, че кандидатът, спечелил конкурса се откаже, де-
позитът остава в полза на наемодателя и не подлежи на 
възстановяване.

V. Срок за закупуване на конкурсна документация до 
12.00 часа:

V.1. На 16.05.2023 г. за първа дата за провеждане на 
конкурса;

V.2. На 23.05.2023 г. за втора дата за провеждане на 
конкурса.

Конкурсната документация се закупува и получава 
срещу заплащане на 50 /петдесет/ лева, платими на ка-
сата на „МЦ Д-р Д. Пеев“ – Поликлиника – к.к.“Слънчев 
бряг“, най- късно до 12.00 часа на датата посочена в т.V.

Оглед на обекта може да се извършва всеки работен 
ден до 12,00 часа на 17.05.2023 г., след закупуване на 
конкурсна документация.

VI. Срок за подаване на заявление за участие до 12,00 
часа:

VI.1. На 18.05.2023 г. за първа дата за провеждането;
VI.2. На 25.05.2023 г. за втора дата за провеждането,
в касата на „МЦ Д-р Д. Пеев“ – Поликлиника – к.к. 

„Слънчев бряг“.
Предложенията се подават в запечатан, непрозрачен 

плик, адресиран и маркиран, заедно с всички изискуеми 
от конкурсната документация документи.

VII. Дата, час и място на провеждане на конкурса:
VII.1. Първа дата за провеждане – 19.05.2023 г. от 

11.00 часа в сградата на „МЦ Д-р Д. Пеев“ – Поликлини-
ка – к.к. „Слънчев бряг“;

VII.2. Втора дата за провеждане – 26.05.2023 г. от 
11.00 часа в сградата на „МЦ Д-р Д. Пеев“ – Поликлини-
ка – к.к. „Слънчев бряг“. Ако в посочения срок  по т.VI.1 
е постъпило само едно заявление за участие в конкурса, 
или подадените заявления не отговарят на предварително 
поставените условия, конкурсът се отлага за втората 
посочена дата.

VIII. Утвърждавам конкурсна документация, съдържаща:
Заявление за участие по образец;
Декларация, че се приемат условията на конкурса и 

всички клаузи на проекта за договор за наем, съгласно 
образец;

Проект на договор за наем;
Копие от Акт за собственост и скица на имота;
Копие от заповедта за конкурса.
Допълнителна информация : тел. 0554/22331.
21.04.2023 г.   Управител: 
Гр. Несебър  (Д-р П. Илиев)

Кметът на община Несебър Николай 
Димитров и служители от ресорните 
звена по строителство и инвести-
торски контрол направиха проверка 
на текущите дейности по изгражда-
не на крайбрежната алея с канализа-
ционен колектор Ф 500 в гр. Обзор.
Набелязани бяха зони от градската 
инфраструктура, нуждаещи се от 
ремонт, и бе инспектирана цялостна-
та дейност по подготовка за 
предстоящия летен сезон в курорт-
ното селище.
Установено бе, че строителството 
на крайбрежната алея се извършва 
според зададените срокове В близки-
те дни започват ремонтите на 
компрометираните участъци от 
общинската улична инфраструктура 
и подновяването на хоризонталната 
и вертикална пътна маркировка в 
населеното място.
Приветливата атмосфера и чисто-
тата във всички населени места по 
всяко време на годината е една от 
основна цели на Общината. Поддръж-

ката на зелените площи в Обзор, 
парковете и общинските простран-
ства – публична собственост, 
включваща обезпаразитяване, 
фитосанитарно подкастряне, косене, 
засаждане на сезонни цветя, измиване 
на пейки и беседки, почистване на 
парковите алеи и уличната и 
тротоарна мрежа и др., се извършва 
редовно с периодичност по схема, 
изработена от Общинско предприя-

тие БКСО-Обзор.
Подготвителните дейности за новия 
летен сезон протичат по план във 
всички курортни селища на община 
Несебър. Навсякъде се извършва 
ревизия на общинската инфраструк-
тура, ремонт на компрометирани 
асфалтови участъци, преасфалтиране 
и реконструкция на важни за местни-
те икономика и транспорт зони в 
туристическите населени места.

Кметът Нико-
лай Димитров 

направи про-
верка как върви 

изграждането 
на крайбреж-

ната алея и 
канализационен 

колектор 
ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР 

ОБЩИНА НЕСЕБЪР

11 смъртни случая при трудови злополуки за 2022

Община Несебър започна ремонти на улиците в градчето 

ДОНА МИТЕВА

На територията на Бурга-
ска област са регистрирани 148 
злополуки, 11 от които с лета-
лен изход, сочат данните на 
Националния осигурителен 
институт за миналата година.

Най-голям е делът на зло-
полуките, станали при път-
нотранспортни произшест-
вия, при отиване или връщане 
до работа. Най-често трудо-
ви злополуки са допуснати в 
предприятия с производствен 
характер, строителство и 
сухопътен транспорт. 

Анализът на травматизма, 
направен от Дирекция „Ин-
спекция по труда“ – Бургас 
показва, че броят на работе-
щите, пострадалите при 
трудови злополуки се запазва 
спрямо предходната година.

Смъртните злополуки до 

голяма степен са по вина на 
човешкия фактор. Важно 
влияние оказва заниженият 
контрол от страна на рабо-
тодателя и отговорните 
длъжностни лица, които 

трябва да осъществяват 
възпиращ и коригиращ контрол. 

Не са малко и случаите, в 
които работещият съзнава, 
че дейността е опасна, но е 
притиснат от това дали да 

се възползва от правата си, 
или да откаже нейното изпъл-
нение със съответните нега-
тивни последствия за него, 
като работи с надеждата, че 
нищо лошо няма да му се случи.

Бургаската дирекция „Ин-
спекция по труда“, на места 
съвместно с двата синдиката 
КНСБ и КТ „Подкрепа“, е из-
вършила множество проверки 
във връзка с разследване на 
причините, довели до злопо-
луките. Проверките са в 
отраслите „Строителство“, 
„Държавно управление и от-
брана“ и др. Извършени са и 
проверки в предприятия, 
които оказват съществено 
влияние върху нивото на 
трудовия травматизъм.  

„Все още наблюдаваме, как 
длъжностни лица пренебрегват 
нормативните норми за без-
опасност, подценявайки 

опасността и подхождат с 
голямо пренебрежение към 
трудовия процес, като с то-
ва допускат възникването на 
трудови злополуки и инци-
денти на работните места, 
някои от тях са с фатален 
край“, коментира Мая Сариева, 
областен координатор на 
КНСБ – Бургас.

На 28 април – Световен ден 
за здравословен и безопасен 
труд, се почита паметта на 
загиналите при трудови зло-
полуки и професионални болести 
работници и служители. Син-
дикалистите от КНСБ и КТ 
„Подкрепа“, съвместно с Ди-
рекция „Инспекция по труда“ 
и представители на държавна-
та и местната администрация 
поднасят цветя пред памет-
ната плоча на загиналите при 
трудови злополуки, която се 
намира в Морската градина.

Всяка година на 28 април в Бургас се отбелязва Световният ден за здра-
вословен и безопасен труд

ФОТО: ДОНА МИТЕВА

Най-честите нарушения, 
които са констатирани 
при различните проверки, 
са за нарушения на 
нормите, свързани с органи-
зацията и управлението на 
дейността за осигуряване 
на здраве и безопасност при 
работа; нарушения на 
нормите по обезопасеност 
на работното оборудване 
и технологичните процеси; 
нарушения по хигиената на 
труда. А също така 
неспазване на основни 
правила по безопасност на 
труда при ръчно извършва-
не на работните операции 
и използване на неподходя-
щи механични ръчни 
инструменти и други.
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Каблешково – мястото на желаещите  
ГЕОРГИ РУСИНОВ

Тези дни в Каблешково 
отново ври от недоволство 
сред местни хора. Причина-
та – популацията на без-
стопанствени кучета в 
града. Местни жители 
инициираха подписка, с коя-
то настояват проблемът 
да се реши. Тя идва малко 
след като мъж бе ухапан от 
куче. 

„Случаят с нахапания от 
куче човек в Каблешково, за 
да стане новина, бе афиши-
рана като такава. Но никъ-
де не се каза, че самият на-
хапан човек собственоръчно 
и по собствена воля е опитал 
да помогне на нашите слу-
жители като хваща кучета 
с голи ръце. Ухапан е в резул-
тат на тези си действия, 
не че кучето е нападнало 
някого. Хората често мислят, 

че домашните и бездомните 
животни са еднакво агре-
сивни, само че нашият опит 
е доказал, че почти 99% от 
бездомните не нападат. Не 
са и агресивни, особено след 

като бъдат кастрирани. 
Случват се инциденти, но 
е изключително рядко“, за-
яви пред „Черноморски фар“ 
управителят на Общинския 
приют в Поморие Валентин 
Продромов.

Той е категоричен – при-
ютът на община Поморие 
е препълнен. Над 160 кучета 
се намират в него.

160 кучета са  
настанени в Общин-

ския приют 

„В същото време има 
съседни общини, които имат 
по 2-3 кучета в приютите 
си. Съществува една много 
лоша практика, която 
трудно се доказва. Статис-
тиката е показателна оба-
че – при нас над 160 кучета, 
в други съседни общини по 
2-3. В техните населени 
места няма животни, а при 

нас постоянно идват и се 
пускат кучета на терито-
рията на общината. И ние, 
които работим, спазвайки 
буквата на закона, се оказ-
ваме препълнени“, обясни 
управителят на приюта 
нелеката ситуация, в която 
той и колегите му се нами-
рат.

Той добави, че по закон 
общините трябва задължи-
телно да имат приюти, в 
областта някои от тях 

нямат такива. В този случай 
са длъжни да имат сключени 

договори с други подобни 
институции. 

Самоинициатива. Мъж бе ухапан, след като на своя глава тръгнал 
да залавя бездомни животни в градчето

„
13 години се 
занимаваме с 
такива недо-
бросъвестни 
стопани

Валентин Продро-
мов, управител на 
Общински приют за 
кучета – Поморие

ФОТО: КАДЪР НОВА ТВ

Редовна гледка 
в Каблешково 
са бездомните 
кучета
ФОТО: ФЕЙСБУК

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Ужаси изникват от поли-
цейски доклади по престъ-
пления, свързани с домашни 
животни в областта. От 
Областна дирекция на МВР-
Бургас заявиха, че във всяко 
едно районно управление на 
територията на областта 
има полицаи, на които са 
вменени задължения като 
зоополицаи. Общата им 
бройка е 30. Иначе специално 
звено „Зоополиция“ няма. 
Униформени от „Охранител-
на полиция“ отговарят и за 
престъпленията срещу 
гръбначни животни. Най-
натоварени са служителите 
от Второ районно управление 
– Бургас, следвани от тези 
от Пето. 

„Работим много добре с 
неправителствените орга-
низации за защита на живот-
ни. Реагираме при всеки техен 
сигнал. Много хора обаче не 
правят разлика между зоопо-
лицаи и екоинспектори. Ние 
се намесваме само когато има 
проявена жестокост срещу 
гръбначно животно. По ос-
таналите сигнали трябва да 
реагират екоинспекторите 
от Община Бургас. В случая 

с Каблешково ние нямаме 
отношение, защото не е из-
вършено престъпление. Не 
сме и сезирани“, отговориха 
от бургаската полиция. 

А случаи на жестокост 
срещу животни не липсват. 
От ОДМВР – Бургас разкри-
ха за изданието ни част от 
ужасите, на които се е на-
ложило полицаи да реагират. 
Така например научаваме за 
случай на изключително 
„добросъвестен“ стопанин 
на куче, който буквално го 
погребал живо. Явилите се 
служители на сигнала зава-
рили в двора от земята да 
се подава само една глава на 
изтощено до краен предел 
куче. Обяснението на соб-
ственика му било, че така 
и така било старо и го заро-
вил, за да го изчака да умре, 
но „не му давало сърце да го 
убие“. 

Кучето-катерица е друг 
от случаите, който шокира 
с жестокостта. Съседи алар-
мирали за куче, което непрес-
танно вие от терасата на 
11-и етаж в блок в Бургас. 
Очевидно собственичките 
– две жени, го държали гладно, 
жадно и не го извеждали. 
Слънцето пък по цял ден на-

пичало терасата и кучето 
едва намирало сили да се по-
катерва малко на по-високо, 
за да си скрие поне главата 
от прежурящото посред 
лято слънце. Спасено е след 
намесата на полиция и по-
жарна.

Една от основните при-
чини за голямата популация 
на безстопанствени кучета 
е незаконното им развъждане. 
Стотици малки се оказват 
на улицата след като не могат 
да бъдат продадени, като по 
този начин биват обречени 
на ранна смърт. От ОДМВР-
Бургас ни споделиха и друг 
твърде арогантен случай с 
нечовешко отношение имен-
но към малки кученца. Преди 
време автобус, пътуващ за 
Турция, прави стоп в село 
Маринка. Шофьорът слиза и 
отваря багажното отделение, 
а мъж от спряла наблизо кола 
вади две мърдащи торби. 
Зрител на гледката веднага 
сигнализира полицията, убе-
ден, че в торбите няма какво 
друго да се намира, освен 
малки кученца. Служители 
от Районно управление – 
Малко Търново спират авто-
буса и при проверката от-
криват 11 малки и породисти 
кутрета в торбите. Шофьор-
ът дал противоречиви обяс-
нения, като опитвал да 
обясни, че няма нищо общо с 
това. Палетата са спасени, 
не и без допълнителни зако-
нодателни пречки, тъй като 
се налага намеса на инспектор 
от БАБХ, за да не се наложи 
умъртвяването им, но в 
крайна сметка историята е 
с щастлив край. Всяко едно 
от тях впоследствие е оси-
новено. 

Развъждането на породис-
ти кучета може да е много 
доходоносно за мнозина, тъй 

като цените им са доста 
високи, но често условията, 
в които се отглеждат, са 
ужасяващи. Затова неправи-
телствените организации и 
служителите на приютите 
апелират да се осиновяват 
животни, а не да се купуват. 
В България обаче осиновява-
щите са единици. За щастие 
западноевропейците са раз-
вили отношението си към 
бездомните животни и голя-
ма част от нашите се озова-
ват именно в страни като 
Германия и Австрия. 

Репортерска проверка на 
„Черноморски фар“ показа, че 
в един от сайтовете за онлайн 
търговия е пълно с обяви за 
продажба на кучета от об-
ластта. Цените варират от 
50 лева за бебета каракачанки 
до 2800 лева за той пудел. В 
една от обявите се продава 
немска овчарка на почти 4 
месеца и е уточнено, че се 
търси спешната ѝ продажба. 

„Женска, родена е на 25.12.2022 
и е закупена от специален 
развъдник в Пловдив на цена 
от 1500 лв. Ваксинирана е, с 
чип, паспорт и сертификат. 
Причините за продажбата 
са, че се налага собственикът 
да замине за чужбина по не-
отложни причини и няма кой 
да се грижи за нея. Има храна, 
която ще стигне за поне за 
още месец и малко, както и 
всички принадлежности“, 
уточнява продаващата бур-
газлийка. 

„С всеки един случай може 
да се каже, че ние прохождаме, 
защото липсва реална прак-
тика. Работим на метода 
проба-грешка, но всеки следващ 
път сме по-подготвени, за-
ради наученото от предход-
ни казуси, както беше в случая 
с малките кученца“, увериха 
от ОДМВР-Бургас. 

Ужаси излизат от полицейските доклади

Звено „Зоополиция“ няма, има натоварени с тези задължения 
полицаи ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ, АРХИВ

СЪОБЩЕНИЕ
През месец октомври 2021 г. „М-Поморийски солници“ ЕООД 

подписа договор №2020/551822 по проект “Salt Transport System 
for green industry”. 

Проектът се реализира с финансовата подкрепа на Норвежкия 
финансов механизъм 2014-2021, в рамките на програма “Развитие 
на бизнеса, иновации и МСП в България“. 

Изпълненият от „М-Поморийски солници“ ЕООД проект е за 
доставка на Система за транспортиране на морска сол, състояща 
се от 4 бр. транспортни ленти, на обща стойност от 956`137 евро, 
от които 383`137 евро собствено финансиране и 573`000 евро 
безвъзмездна финансова помощ, предоставена от Норвежки фи-
нансов механизъм 2014-2021. 

Чрез внедряване на „Система от транспортни ленти за транс-
портиране на морска сол – състояща се от 4 бр. самоходни ленти“ 
от кристализационните басейни ще бъде постигнато оптимизиране 
на процеса на добив и пренос на сол, което от своя страна отново 
ще допринесе към повишаване приходите, оптимизация на разхо-
дите, печалбата и постигане на резултати по отношение на зеле-
ните индикатори по програмата:

• Създаване на 4 нови работни места; 
• Намаляване на CO2 емисиите; 
• Намаляване на енергопотреблението. 
В края на месец март 2023 г. Системата за транспортиране на 

морска сол, състояща се от 4 бр. транспортни ленти, е доставена 
и се съхранява в обекти на дружеството. През месец април пред-
стоят дейности по подготовка за финално отчитане и приключване  
изпълнението на проекта. 

Още през предстоящият солодобивен сезон, „М-Поморийски 
солници“ ЕООД ще може да приложи в добива на морска сол 
внедрения зелен процес по транспортирането и от кристализа-
ционните басейни към мястото за съхранение. 

In October 2021, „M-Pomoriiski Solnici“ LTD signed project contract 
No. 2020/551822 „Salt Transport System for green industry.

The project is implemented with the financial support of the Norwegian 
Financial Mechanism 2014-2021, within the framework of the „Business 
Development, Innovations and SMEs in Bulgaria“ Programme.

The project carried out by „M-Pomoriiski Solnici“ LTD is for the 
delivery of a Sea Salt Transport System consisting of 4 pcs. conveyor 
belts, with a total value of 956`137 Euro, of which 383`137 Euro own 
financing and 573`000 Euro grant provided by the Norwegian Financial 
Mechanism 2014-2021.

By implementing the „Salt transport system, consisting of 4 pcs. 
conveyor belts“ from the crystallization basins, the optimization of the 
salt extraction and transfer process will be achieved, which in turn will 
contribute to increasing revenues, cost optimization, profit and achieving 
results in terms of the green indicators of the program:

• Creation of 4 new jobs;
• Reduction of CO2 emissions;
• Reduction of energy consumption.
At the end of March 2023, the salt transport system consisting of 

4 pcs. conveyor belts, has been delivered and stored in the company‘s 
facilities. In April, preparation activities for the final reporting and 
completion of the project will be carried out.

During the upcoming salt extraction season, „M-Pomoriiski Solnici“ 
LTD will be able to apply the implemented green process in the salt 
transportation from the crystallization basins to the storage place.



По отношението към 
бездомните животни, 
възрастните хора и децата 
се познава цивилизованост-
та на едно общество. В 
България и по трите куцаме 
зверски, а примерите са 
стотици всеки ден. Струва 
ли ни се обаче, или наистина 
нехуманното отношение 
към бездомните животни е в 
пъти по-голямо? Не ни се 
струва, за съжаление 
мярката там е нулева.

Българинът е еманация на 
противоречията. Той е 
дружелюбен и в повечето 
случаи ще помогне на 
чужденци примерно. В 
същото време ще се държи 
студено с възрастните си 
роднини, ще навиква децата 
си, ще им дава хубави 
примери за цветущия ни 
характер на подходящ за 
ушите на едно дете език. А 
за отношението към живот-
ните какво да кажем? Нищо 
хубаво като цяло и много 
малко похвали за хората, 
които обичат животните и 
помагат всячески. А от 
помощ има нужда повече от 
всякога. 

Всекидневно хиляди 
кучета биват изхвърляни на 
улицата от „стопаните си“ 
поради различни причини. 
Някои натирват любимци-
те си, когато остареят. Не 
искали да се сблъскват с 
реалността, която смър-
тта неизбежно носи. Не бих 
искал да съм баща на такъв, 
хм, човек, който един ден и 
мен ще натика в старчески 
дом, за да не му тежа със 
смъртта си. По-добре не 
взимайте домашен любимец, 
щом няма да може да му 
осигурите спокойни 
старини, а вместо това ще 
му причините неописуем 
стрес, защото ако вие не го 
обичате, той вас ви. 

Други, и тези са много 
по-голямата част, се 
отървават от нежеланите 
кученца, с които са се 
сдобили по един или друг 
начин. Дали защото 
женската им е родила и не са 
могли да „пласират“ всяка 
една стока (защото това 
представляват за тях 
малките), или защото са 
безотговорни стопани и не 
са кастрирали кучето си. 
Няма значение – и заради 
двата вида собственици на 
кучета популацията на 
бездомните животни в 
България се увеличава 
постоянно, а малкото непра-
вителствени организации и 
хора с добри сърца не могат 

да огреят навсякъде. Тези 
хора приемат работата си с 
голяма доза горчивина, 
защото каквото и да 
правят, изгубените битки 
винаги ще са повече от 
спечелените. 

Защо е така ли? Защото 
за много българи кучето е 
просто едно животно, 
предмет, към който не е 
редно да проявяваш емпа-
тия, нещо от което можеш 
да се освободиш по всяко 
едно време, да биеш, дори да 
убиеш – примерите също са 
потресаващо много. 

Ама друго си е медиите да 
гърмят със заглавия за 
нахапани от глутници 
кучета хора, нали?

Не ми минават и стерео-
типи и оправдания с 
балканския манталитет, 
защото не навсякъде на 
Балканите са с такова 
отношение към животните. 
За пример ще дам съседна 
Турция, където е напълно 
нормално да видите улично 
куче да влиза в бакалията и 
собственикът ѝ да го 
нахрани. Нормално е и да 
видите как навсякъде се 
допускат хора с домашни 
любимци, как пред ресторан-
тите, а и в тях бездомните 
животни получават храна и 
вода. Така че не, драги 
читатели, не е мантали-
тет, или поне не онзи общия, 
с който по много неща си 
приличаме на Балканите. 

Защо казвам всичко това, 
което всички знаем и освен 
да се възмущаваме в 
социалните мрежи, които се 
превърнаха в основния ни 
отдушник, никой нищо не 
прави? Време е за промяна, но 
не като тази в парламен-
тарния ни живот, че още 
дълго ще я чакаме. Не, за 
промяна в мисленето също е 
невъзможно, не и с това, 
което имаме като норма-
тивна база. Промяната 
трябва да дойде със строг 
контрол, солени глоби и 
наказателна отговорност.

Промяната трябва да се 
състои в работещи във всяко 
едно районно управление на 
полицията звена на „Зоопо-
лиция“, с регламентирани 
правомощия. В момента 
практика е тези задължения 
да се изпълняват от полицай 
в районното, на когото са 
натресени и тези ангажи-
менти. Сигурен съм, че голям 
брой хора, които сега 
помагат в неправителстве-
ния сектор, ще изявят 
желание да изпълняват и 
функцията зоополицаи. Ама 
не някакви фиктивни, а 
като тези в Щатите 
например, които редовно се 
занимават с малтретирани 
животни, незаконни 
развъдници и още ред 
престъпления и нарушения 
срещу животните. 

Тук идва и следващата 
част.

Господата депутати ще 
трябва да се напънат да 
родят един нов закон, или да 
направят достатъчно добри 
промени в настоящия Закон 
за защита на животните, в 
който всичко това да е 
описано, а наказанията няма 
да са условни присъди за 
убийци и глоби за причинява-
щите тормоз и развъждащи-
те, с цел незаконно печалбар-
ство. В него трябва 
задължително да присъства 
текст, който да налага на 
собствениците на регистри-
рани домашни любимци да 
кастрират задължително 
животните в първата им 
година. Но за да се спазва 
това, ще трябва и сериозен 
контрол, където идва 
работата на Зоополицията. 
По този начин ще се намали 
сериозно броят на изхвърле-
ните нежелани малки на 
улицата. Другото, което е 
задължително – всяка 
община да има приют. Не 
пожелателно и да сключват 
договори с тези на съседни 
общини, защото изпадаме в 
ситуация, в която в 
областта най-пълни са 
приютите на Поморие и 
Бургас.

Със задължителната 
кастрация пък сериозно ще 
намалее и броят на кучета-
та в тях. Дейностите по 
развъждане да се изпълняват 
само и единствено от 
организации, които сериозно 
отговарят на изискванията 
и ще подлежат на постоянен 
контрол от властите. И 
понеже българинът от 
приют и от улицата не иска 
да осиновява кучета, още 
по-сериозно трябва да се 
следи нерегламентираното 
им развъждане. 

Писнало ти е от домаш-
ния ти любимец и по някаква 
причина го изхвърляш? Няма 
проблем. Чипирането е 
задължително и когато 
кучето бъде прибрано в 
приют, ще получиш 
честитка от полицията, а 
при второ нарушение – защо 
не и присъда? 

Едно е сигурно – на 
българина само когато 
вилата му е на врата, 
изпълнява, иначе все търси 
начин да заобиколи закона. 
Като не става пожелателно 
и с разум, става с глоби и 
присъди. И контрол. А той 
липсва в много от сектори-
те на живота ни. 

Знам, че за мнозина 
съжденията по темата ще 
се видят излишни. Ще 
теглите една майна, защото 
„това са някакви си мастии, 
а цените в магазина са до 
небесата“. Нищо, теглете 
си. Ако всичко горенаписано 
се случи, няма да ви пука, 
защото с това мислене няма 
да може да гледате „мас-
тии“, а дотогава промяната 
ще я чакаме. 

Празнота в закона не 
позволява в подобни екс-
тремни ситуации общини 
с малко настанени животни 
да приемат бездомни и от 
други населени места.

Защо обаче в Каблеш-
ково ситуацията е 
толкова сериозна и 
какви са причините 

за това?

„Нали се сещате, че няма 
как изведнъж да се появи на 
улицата едно тригодишно 
куче примерно. Не падат от 
дърветата. Проблемът 
специално за Каблешково е, 
че в четвъртък на пазара 
има много хора, много пар-
кирани автомобили. Пука 
се по шевовете от посети-
тели и търговци. И за да се 
отърват от кучетата си, 
използват, че е пренаселено 
в момента и спокойно се 
отървават от любимците 
си. Има и друг модел граж-
дани, които отиват на 
пазара с цел да продадат 
кучето си за някакви дребни 
пари. И като не стане рабо-
тата, в края на пазарния ден 

един шут по животинчето, 
и то остава в Каблешково. 
13 години се занимаваме с 
такива недобросъвестни 
стопани и още не можем да 
си обясним защо хора взимат 
кучета, които нямат наме-
рение да гледат. Всеки петък 
ходим до Каблешково, хва-
щаме каквото можем и 
прибираме в приюта, но и 
ние вече не можем, защото 
няма къде да ги прибираме“, 
продължи управителят на 
приюта. 

Той посочи, че разбира 
недоволството на гражда-

ните, но с подписка, с която 
се иска решаване на пробле-
ма, няма как това да се 
случи светкавично. Пробле-
мът е порочната практика 
с пазара, за която той 
обясни.

„Както казах, в петък 
решаваме проблема, следва-
щия четвъртък се появява 
нов проблем. В Каблешково 
идват търговци и от Сливен, 
Ямбол, Котел, Слънчев бряг. 
В момента, в който се събе-
ре народът и се появяват 
нови бездомни кучета“, 
заяви Продромов.
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да си изхвърлят кучето по време на пазар

Дария Хулка, собственик на хотел за кучета:

Никой не поема отговорност, 
само констатират проблема

МНЕНИЕ

БГ отношението към бездомните животни: 
Мярка за цивилизованост – нулева

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Местните са инициирали подписка, с която настояват за 
решаване на проблема ФОТО: КАДЪР НОВА ТВ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

„Ако трябва, ще сложиш 
повече полиция, общинска 
полиция, за да може да се 
стигне донякъде. Веднага 
ще кажат, че няма ресурс. 
То никога няма ресурс, що 
се отнася до проблеми с 
бездомни животни. Ако 
трябва, месец-два да има 
повече контрол, за да могат 
да хванат, ако някой си 
остави кучето и съответ-
но да бъде санкциониран“. 

Това заяви за „Черномор-
ски фар“ природозащит-
никът и собственик на 
хотел за кучета – бургаз-
лийката Дария Хулка. 
Всеки ден тя минава по два 
пъти през Каблешково и е 
наясно с проблема с бездом-
ните кучета. Самата тя 
през годините е прибрала 
поне 20 животни именно 
от населеното място.

„И тъй като аз съм се 
чудила какво се случва в 
това Каблешково и са ми 
казвали, че причината е 
прословутият пазар в 
четвъртък и как тогава 
според местните хора се 
оставят животни. Моят 
коментар е, че в крайна 
сметка в България не можем 
да се справяме, защото 
дали не искаме, дали не мо-
жем, но пак няма институ-
ция, която да може да се 
справи с този конкретен 
проблем. Не е моя работа 
да казвам кой какво трябва 

да свърши, това е моя кон-
статация. Добре, не са 
видели човека, който си 
изхвърля кучето. Защо 
продължава в България ку-
четата да не са регистри-
рани и чипирани? Дори и да 
не можеш да видиш кой 
кога си изхвърля кучето, 
ако законът е изпълнен и 
кучетата са чипирани, 
веднага ще се разбере кой е 
собственикът и ще бъде 
санкциониран“, заяви тя.

Според нея животните 
в Каблешково не са винов-
ни.

„Вероятно има и инци-
денти, за които говорят 
местните, но аз лично аг-
ресивно куче в Каблешково 
не съм видяла. Извела съм 
минимум 20 кучета през 
годините от там. Познавам 
човек, който за едно лято 

изкара поне 30 кучета от 
там. И това няма край“, 
обясни Хулка.

Покрай инцидента в 
града се коментират без-
домните кучета около 
пазара, но от първо лице 
тя казва, че знае всъщност 
цяло Каблешково е пълно с 
безстопанствени животни. 

„Кметът на Каблешково 
също беше възмутен, но 
то е и в негови ръце да 
бъде спазен законът по 
отношение на животните. 
Приютът наистина е 
препълнен. Никой не поема 
отговорност, а само се 
констатира проблема, 
когато се случва. Може да 
се обиколят къщите с 
инспектори от екологията 
и да се направят проверки 
регистрирани ли са по на-
длежния ред кучета. И да 
се призоват хората да ги 
регистрират и чипират, 
защото тогава вече ще 
подлежат на глоба, ако ги 
изхвърлят. И това важи за 
всяко едно населено място. 
Не само в Каблешково е 
това. Навсякъде е“, посочи 
още тя.

Хулка е категорична – 
всяка една институция 
има права, предоставени 
от Закона за защита на 
животните, просто тряб-
ва да се изпълняват. Когато 
не се изпълняват, кучета-
та периодично стават 
жертви най-често на 
отрова.

„
Никога няма 
ресурс, що се 
отнася до 
проблеми с 
бездомни 
животни

Дария Хулка
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ



Книги, фотоси и картички за миналото 
на бургаския порт пази библиотеката

ДОНА МИТЕВА

Бургаската библиотека 
разполага с множество 
книги, карти и картички, 
в които показват бурга-
ското пристанище в раз-
лични периоди от разви-
тието му. 

Библиотеката пази ек-
земпляр от „Държавен 
вестник“, в който е пуб-
ликуван Указът на цар 
Фердинанд за построява-
нето на порта. Както и 
снимки от началото на 
строителството, като 
такава, която показва как 

се отливат бетонните 
блокове, използвани в стро-
ежа и тяхното пренасяне 
до мястото им на поста-
вяне.

От снимките научаваме 
любопитна подробност, 
че кейовата стена има 
вътрешна галерия, която 
дава възможност за оглед 
отвътре.

 
„1899 г. Бургаският 

фар светна. 

Това е първият  фар по 
Българското Черноморие“ 
– гласи надписът на друг 
архивен фотос.

Интересни са старите 
картички, на които е изо-
бразено Бургаското прис-
танище и посланията, 
които носят.

Книга, заведена под номер 
1041 в Регионална библио-
тека „П. К. Яворов“, опис-
ва Тържественото откри-
ване на порта. В началото 
пише: „В събота на 17 май 
1903 година в 7 часа вечер-
та Негово Царско Вели-
чество Князът, придружен 
от императорския руски 
военен агент генерал-майор 
Протопопов, от граждан-
ската и военната си свита, 
отпътува със специален 
трен за Бургас. Негово 
царско височество прис-
тигна в Бургас на 18-и също 
в 7 часа сутринта. В 8:30 
часа Негово Царско Висо-
чество, придружен от 
военния министър, от 
началника на флота и от 
военната си свита се от-
прави с катер за военния 
кораб „Надежда“, който бе 
застанал при „Пода“. Така 
започва описанието, пос-
ветено на тържественото 
откриване на Бургаското 
пристанище. Публикувани 
са също всички речи, про-
изнесени по този повод, 
банкетът, наздравиците.

Цвятко Николов Цвятков 
и Лазар Иванов Попов, за-
едно с Георги Николов 
Герджиков, който е събрал 
снимките, издават 

„История на приста-
нище Бургас  

1903 – 1963 година“. 

Книгата е заведена в 
Окръжна библиотека Бур-

гас под изходящ номер 
10 394/1963. Тя е посветена 
на 60-годишнината от 
създаването на порта.

В увода Панайот Андре-
ев Власев, тогавашният 
началник на пристанище 
Бургас пише: „ Бургаското 
пристанище е на 60 години. 
На 60 години е едно от най-
големите предприятия в 
нашия окръг. Малко са у нас 
предприятията на тази 
възраст. Още по-малко са 
предприятията, които 
през своето съществуване 
са допринесли толкова 
много за развитие на ико-
номиката на България, за 
създаването, укрепването 
и разширяването на меж-
дународните връзки на 
страната с външния свят, 
за изграждане международ-
ния авторитет на Роди-
ната ни“.

Самата книга започва с 
данни за основаването на 
Бургас, като се подчертава, 
че „По предание първите 
колиби са били построени 
на мястото на сегашната 
сладкарница „Малина“ (до 
ъгъла на ул. „Първи май“ и 
ул. „Щерю Воденичаров“) и 
на мястото на днешния 
ресторант „Балкантурист“.“

Следва глава, посветена 
на строителството на 
пристанището. Не са по-
дминати и революционни-
те борби на бургаските 
докери. В главата, посве-
тена на тях, се описва и 
тежкият физически труд 
на докерите: „ ...работата 
на пристанището не е 
била ни най-малко механи-
зирана. Грамадни тежести, 
сандъци , тежащи до 100 - 
200 кг, се носели на гръб със 
специални самари от един 
човек, други по-големи 
тежести се носели привър-
зани на греда от няколко 
души. Не са били рядкост 
и нещастните случаи, 
особено при разтоварване-
то на железа и други теж-
ки предмети от параходи-
те...

Формите на експлоата-
ция на работниците еже-
годно се увеличавали. Ра-
ботниците вече пренасяли 

тежести  
от 250 – 300 кг,  

а в някои случаи  
и до 300 – 350 кг

Известни със своята 
сила докери Агоп Агопов и 
Христо Вълканов, които 
са ги наричали „тежкото-
варници“, от непосилния 
труд са изгубили зрението 
си. Такива случаи на осле-
пяване и пълно осакатява-
не е имало много“.

Книгата съдържа сним-
ките и на началниците на 
пристанището, заемали 
този пост след Девети 
септември 1944 година, 

както и снимки на самото 
пристанище и дейностите, 
които се извършват там. 
От тях се вижда приста-
ването за първи път на 
бургаския порт на моторен 
кораб „Христо Ботев“, 
натоварената вече на вагон 
огромна лъжица за багер за 
нуждите на ТЕЦ „Марица 
Изток“. Показва се също 

механизираното товарене 
на консерви за СССР и др.

Това са само една част 
от фактите за бургаския 
порт, които обхващат 
половината от съществу-
ването му. За съвременни-
те дейности и развитието 
му бургаската библиотека 
притежава още много ин-
формация.
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Архив. Брой на „Държавен вестник“ с Указа на царя за построяването му е сред тях 

Фрагменти от строителството на порта ФОТО: РБ „П. К. ЯВОРОВ“

План на бургаското пристанище ФОТО: РБ „П. К. ЯВОРОВ

„Държавен 
вестник“ с 

Указа на царя
ФОТО: 

РБ „П. К. ЯВОРОВ“

60-годишната 
история, събра-
на в книга
ФОТО: 
РБ „П. К. ЯВОРОВ“

Част от дейностите  ФОТО: РБ „П. К. ЯВОРОВ“

Фарът – първи по нашето Черноморско крайбрежие
ФОТО: РБ „П. К. ЯВОРОВ



Кулминацията на кам-
панията „Градска 
рециклиада“ в общи-

на Айтос беше в навече-
рието на Деня на Земята. 
На 20 април беше органи-
зирано извозването на 
събираните от общин-
ските училища пластма-
сови бутилки и алумини-
еви кенове. Ден по-късно 
стана ясно, е са събрани и 
транспортирани за ре-
циклиране общо 1 тон и 
200 кг от иначе леките, 
пластмасови и алуминиеви 
отпадъци.

Ще припомним, че през 
март 2023 г. Община Ай-
тос и ЕКОПАК България 
започнаха съвместна 
кампания „Градска рецикли-
ада“ с мисията да спасят 
стотици тонове отпа-
дъци от природата и да 
осигурят животоспася-
ваща първа помощ при 
внезапен сърдечен арест. 
Това е най-мащабната и 
първа по рода си подобна 
инициатива, която се 
провежда в 14 общини в 
България от март до де-
кември 2023 г. под мото-
то: „Рециклирай пласт-
масовите бутилки и 
метални кенове - Спаси 
живот!“.

Целта на организато-
рите е да се увеличи с 
поне 70% събираемостта 
на пластмасови бутилки 
и алуминиеви кенове на 
територията на общи-
ната за периода от март 
до декември 2023 г. спрямо 
същия период на миналата 
година. При успешен ре-

зултат от кампанията 
и постигане на целта ѝ 
ще бъдат доставени един 

или няколко автоматич-
ни дефибрилатора за 
животоспасяваща първа 

помощ. 
Община Айтос благо-

дари на ръководствата и 
учителите, на учениците 
и техните родители от 
всички общински училища 
за това, че много актив-
но се включиха в кампани-
ята „Градска рециклиада“ 
- СУ „Никола Вапцаров“, 
СУ „Христо Ботев“, ПГ-
СС „Златна нива“, ОУ 
„Атанас Манчев“, ОУ „Св. 
св. Кирил и Методий“ с. 
Карагеоргиево, ОУ „Хрис-
то Ботев“ с. Пирне, ОУ 
„Христо Ботев“ с. Мъглен, 
ОУ „Светлина“ с. Топо-
лица. „Благодарим Ви, че 
сте част от обедините 
усилия на 14 общини в 
най-мащабната инициа-
тива за популяризиране 
на разделното събиране 
през 2023 година! Вярваме, 
че участието на децата 
в кампанията ще бъде 
пример за всички гражда-
ни - да събират разделно 
отпадъците и да използ-
ват цветните контей-
нери – син, зелен и жълт!“, 
пише още в благодарстве-
ното писмо към училища-
та.

Община Айтос и ЕКО-
ПАК организират редица 
инициативи, с които да 
ангажират гражданите, 
бизнеса, училищата и 
детските градини да се 
включат в кампанията. 
Въпроси и инициативи 
във връзка с инициатива-
та, на тел. 0897992321 – 
Катя Иванова, Община 
Айтос.

НП

Община Айтос с първа по рода си мащабна 
инициатива „Градска рециклиада“

1200 кг пластмасови бутилки и метални кенове събраха за рециклиране айтоските училища
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28 април – ден на отворени 
врати в Районен съд – Айтос

Гимназисти от СУ 
„Христо Ботев“ с ръко-
водител Николай Димитров 
ще бъдат гости на Райо-
нен съд – Айтос в деня на 
отворени врати – 28 април 
2023 г. 

Традиционно, през м. 
април, РС – Айтос отва-
ря врати за младите хора 
по Програмата на ВСС и 

МОН „Съдебната власт 
– информиран избор и 
гражданско доверие. От-
ворени съдилища и про-
куратури“. Лично съдия 
Мария Дучева, админи-
стративен ръководител, 
Председател на РС – Ай-
тос ще ги води из залите 
и службите на съдебната 
институция. Учениците 

ще научат какъв е пътят 
на документите в РС – 
Айтос от получаването 
на входящ номер, през 
образуване на делото, 
разпределението му на 
случаен принцип на съдия 
докладчик и как на живо 
се случва в съдебната 
зала.

НП



Общинският съвет 
прие отчета и ана-
лиза за дейността 

на „МБАЛ – Айтос“ ЕООД 
за 2022 г. на редовно засе-
дание в края на м. март. 
Управителят д-р Паруш 
Парушев представи под-
робна информация за из-
пълнението на медико-са-
нитарните показатели и 
финансово-икономическо-
то състояние на общин-
ската болница, тенденци-
ите, перспективите и 
проблемите на стациона-
ра в краткосрочен и дълго-
срочен период.

„МБАЛ – Айтос“ ЕООД 
е не просто общинска 
болница. Екипът на д-р 
Парушев обслужва населе-
нието на две общини – 
Айтос и Руен, а напълно 
обновеното през 2023 г. 
Инфекциозно отделение 
– и населението на още две 
общини – Карнобат и 
Сунгурларе, т.е. общо 
около 90 000 души. Финан-
совият резултат на ай-
тоския стационар през 
последните няколко годи-
ни е положителен. Според 
управителя, това се дължи 
на увеличените субсидии 
от МЗ и строгата финан-
сова дисциплина при из-
вършването на всеки разход.

Отлив на пациенти от 
Детско и Вътрешно отде-
ление през първите три 
месеца на 2022 г. регистри-
ра болничната управа. 
Причината – епидемиоло-
гичната обстановка и 
обяснимия страх от престой 
в болницата заради ковид 
инфекцията. Другата 
причина болницата да ра-
боти с 50% от капацитета 

си е определеният годишен 
бюджет от НЗОК. 

Намален е броят на лег-
лодните – общо 10  182, с 
807 по-малко в сравнение с 
2021 г. Най-много са били 
пациентите с мозъчно-
съдова болест – 14%, остър 
бронхит и пневмонии, 
хронична белодробна болест 
– между 9 и 11%.

До края на 2022 г. през 
болницата са преминали 
общо 2040 болни, със 187 
повече, сравнено с предход-
ната година. През приемно-
консултативните кабине-
ти на МБАЛ – Айтос са 
преминали 7093 пациенти, 
от които в същия ден са 
хоспитализирани 2045. В 
клиничната лаборатория 
са извършени общо 32 298 
изследвания, касаещи 110 259 
показатели. Общият брой 
на изследваните пациенти 
през м.г. е 3200. 

Въведено е новото изис-
кване за работа с електрон-
но досие на пациента, об-
новени са софтуерите на 
работните станции по 
отделните структури за 
работа с националната 
здравно-информационна 

система. Внедрени са нови 
програмни продукти за 
работа в клиничната ла-
боратория и болничната 
аптека. Подменена с нова 
е компютърната техника.

Общо приходите на 
болницата за м. г. са в раз-
мер на 3 783 841 лв., а напра-
вените разходи – 3 743 199 
лв., от тях – за заплати и 
осигуровки – 2 849 278 лв., 
лекарства и консумативи 
– 293 908 лв., ел. енергия – 
193 049 лв. Само за сравнение 
– парите на ток, платени 
от болницата през 2020 г. 
са 68 370 лв., а през 2021 г. 
– 126  041 лв. „Паричният 
поток от близо 3.8 млн. лв. 
се дължи на увеличените 
цени на клиничните пъте-
ки, средно с 10%, субсиди-
ята на МЗ, даренията и 
реализираните икономии“, 
уточнява в отчета упра-
вителят. А счетоводният 
баланс сочи, че увеличените 
приходи почти покриват 
увеличените разходи.

Спрямо 2020 г., приходи-
те на МБАЛ – Айтос са се 
увеличили с 45% на годиш-
на база. И приходите от 
НЗОК по клинични пътеки 

са се увеличили с над 300 
хил. лв. – с 15% спрямо 
предходната година. В 
анализа се посочва още и 
недофинансиране при лече-
нието на пациенти с ковид 
през първите три месеца 
на годината. Касата е пла-
щала 1400 лв., а разходите 
за пациент често са два или 
три пъти по-високи.

Айтоската болница 
няма просрочени задължения 
към доставчиците, към 
края на годината те са в 
размер на 83 хил. лв., по-
малко в сравнение с пре-
дходната година. Средната 

брутна заплата през 2022 
г. е 1390.27 лв. 

През 2022 г. има лек спад 
в разходите за лекарства 
и консумативи, предвид 
намалената употреба на 
скъпото лекарство за ковид 
– ремдисивир. Както във 
всяка болница и институ-
ция, най-драстичен през 
2022 г. е ръстът на разхо-
дите за заплати и ел. енер-
гия. 

„Нямаме и никога не сме 
имали задължения към НАП 
и НОИ, както и към ТД 
„Местни данъци и такси“. 
Не е имало неизплащане или 

забавяне на заплатите. Към 
момента имаме само те-
кущи задължения и нито 
стотинка просрочие“, 
пише още в болничния 
анализ за м.г..

Управителят отчете 
инвестициите в апарату-
ра и ремонти. Ремонтиран 
е част от покрива на 
Инфекциозно отделение, 
увеличени са кислородни-
те постове в Инфекциоз-
но и Вътрешно отделение. 
Изградена е кислородна 
инсталация с четири пос-
та в Детско отделение. 
По проект „Светулка“ на 
Фондация „За доброто“ 
напълно обновено е Детско 
отделение, а по проект на 
МЗ „Мерки за справяне с 
пандемията“ е извършен 
основен ремонт, преу-
стройство, обзавеждане и 
оборудване на Инфекциоз-
но отделение на стойност 
300 хил. лв. По проекта е 
изграден и външен асансьор 
на Вътрешно отделение.

Закупени са нови компю-
търни конфигурации и 
размножителна техника, 
подменени са климатиците, 
закупени са електрокарди-
ографи, холтер, апарат за 
изследване на микроалбу-
минурия за лабораторията.

НП
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„МБАЛ – Айтос” ЕООД отчита повече приходи и 
разходи, няма просрочени задължения за 2022 г.
С финансиране по проекти напълно обновени са Детско и Инфекциозно отделение 

ЗКПУ „МЪГЛЕН“ с. МЪГЛЕН
П О К А Н А

На основание чл.16, ал.1 от Закона за кооперациите, 
във връзка с чл.26, ал.1 и 2 от Устава на кооперацията, 
Управителния съвет на

ЗКПУ „МЪГЛЕН“ с. МЪГЛЕН
СВИКВА

Годишно Отчетно Събрание на кооперацията, което 
ще се проведе на 29.04.2023 год. от 09:00 часа в ЧИТА-
ЛИЩЕТО на с. МЪГЛЕН при следния:

Д Н Е В Е Н  Р Е Д
1.Приемане и освобождаване на член- кооператори.
/Док: Мариян Пеев/
2.Доклад на УС на ЗКПУ „Мъглен“ с. Мъглен за 2022 г.
/Док: Мариян Пеев/
3.Приемане на Годишния Финансов Отчет за 2022 год. 

на ЗКПУ „Мъглен“ с. Мъглен
/Док: Иванка Димитрова/
4.Заключение на КС по Отчета на УС, Годишния счето-

воден отчет и доклад за контролната дейност през 2022 г.

/Док: Контролния съвет/
5.Освобождаване от отговорност  на председателя на 

кооперацията, и членовете на УС и КС за дейността им 
през 2022 год.

/Док: Мариян Пеев/
6.Вземане на решение от Общото Събрание като 

упълномощава УС и Председателя на кооперацията за 
сключване на договори за сделки и кредити с ДФЗ, 
Разплащателна агенция, Банки, Юридически и физически 
лица и други, за Закупуване на земя и ДМА, включително 
и срещу ипотекиране на недвижими имоти.

Да учредява обезпечения по кредити със залози и 
ипотеки с ДМА.

/Док: Мариян Пеев/
7.Избор на одитор за заверка на ГФО за 2022 г.
При липса на кворум, на основание чл.17, ал.2 от ЗК 

събранието ще се проведе един час по- късно от 10:00 
часа, на същото място и при същия Дневен ред, незави-
симо от броя на присъстващите член- кооператори.

УС на ЗКПУ „МЪГЛЕН“ с. МЪГЛЕН
Телефон за връзка: 05536/ 2288

ЗК „Сила” - село Пирне

П О К А Н А
На основание чл.16. ал.3 от Закона на Кооперациите, 

чл.26 от Устава на Кооперацията и решение на УС взето 
с протокол № 2/13.04.2023г. 

У С   С В И К В А
Редовно годишно-отчетно събрание на ЗК „Сила” 

с.Пирне, което ще се проведе на 13.05.2023г. (събота) 
от 09 часа в салона на читалището на с. Пирне при 
следния 

Д Н Е В Е Н Р Е Д :
1. Доклад на УС за дейността на кооперацията за 

2022г.
2. Приемане на годишния финансов отчет за 2022г.
3. Отчет за дейността на КС през 2022 год. Заключе-

ние на КС по отчета на УС и ГФО на кооперацията.
4. Утвърждаване на приетите решенията на УС през 

2022 г. и освобождаване от отговорност на председате-
ля и членовете на УС и КС.

При липса на кворум, събранието ще се проведе един 
час по-късно от първоначално обявения, независимо от 
броя на присъстващите . 

УС на ЗК „Сила”

Фондация 
„За добро-
то“ преобра-
зи Детско 
отделение 
на МБАЛ – 
Айтос 
ФОТО: 
МБАЛ – АЙТОС

През 2023 г. 
напълно обнове-

но е и най-ста-
рото болнично 

отделение – 
Инфекциозно

ФОТО: 
МБАЛ – АЙТОС

С известно закъснение, но с мно-
го емоция, Международния ден на 
ромите – 8 април, празнуваха със 
здравните медиатори, децата от 
кв. „Странджа“ в Айтос, които не 
посещават детска градина. Малчу-
ганите пяха, танцуваха и се забавля-
ваха, а родителите им научиха от 
здравния медиатор Марияна Зърбо-
ва каква е историята на празника, 
как е избрано знамето и химнът на 
ромите. Всяко от децата получи 
символичен подарък от Община 
Айтос и лакомства, осигурени от 
щедри жители на квартала. Меди-
аторите, родителите и децата 
пожелаха да поднесем сърдечна бла-
годарност към Общината и дари-
телите за подаръците, лакомства-
та и вълнуващия празник.

Здравните медиатори 
празнуваха Международния ден 

на ромите с деца и родители
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Средната заплата в общинската фирма за 2022 година е 1343 лв.

К ато търговско дру-
жество със 100% об-
щинско участие, 

„Айтос – Автотранспорт“ 
ЕООД отчита на 28 април 
т.г. дейността си пред 
Общинския съвет за 2022 
г. Айтоското транспорт-
но дружество осъществя-
ва пътнически превози, 
автогарно обслужване и 
годишни технически пре-
гледи на МПС.

Основните приходи на 
„Айтос – Автотранспорт“ 
ЕООД – 85% са от авто-
бусни превози, 6% е делът 
на техническите прегледи, 
други – 4%, и от финанси-
ране във връзка с ковид – 5%. 
Транспортната фирма 
приключва 2022 г. с над 
четвърт милион лв. пове-
че приходи от дейността 
си – 1 345 000 лв., при 1 075 000 
лв. за 2021 г. Дейността 
автобусни превози е със 
счетоводна печалба от 
20 000 лв., при счетоводна 
загуба от 68 000 лв. за 2021 

г. От анализа на управите-
ля Койчо Пенчев става 
ясно още, че приходите на 
километър за 2022 г. са се 
увеличили с 0.15 лв./км 
спрямо предходната годи-
на, а пробегът е със 122 000 
км повече.

Без печалба приключва 
годината пунктът за ГТП. 
Реализирани са приходи от 
77  592 лв., при 40  153 лв.  
през 2021 г., по-големи са и  
разходите – 87  124 лв. за  

2022 г.
Разходите за издръжка 

на дружеството през м.г. 
са в размер на 1 304 000 лв., 
в т.ч. разходи за материа-
ли – 443 000 лв. и разходи за 
заплати – 569 000 лв. Обемът 
на работа чувствително 
се е повишил, като все 
повече се доближава до 
този преди пандемията, 
пише още в анализа. А по-
вече работа означава пове-
че разходи за дружеството, 

предвид поскъпването на 
горивата и ел. енергията, 
увеличаване на разходите 
за възнаграждения, генери-
рания инфлационен процент 
в цените на резервните 
части и материали. Сред-
ната брутна заплата за 
2022 г. е 1343 лв.

В условията на дина-
мична и нестабилна ико-

номическа и нормативна 
обстановка, изводите на 
управителя са, че „Айтос 
– Автотранспорт“ ЕООД 
успява да финансира дей-
ността си в рамките на 
собствения капитал и да 
запази заетостта на ра-
ботещите в дружеството, 
благодарение на средства-
та по програмата за пре-

одоляване на икономиче-
ските последствия от 
ковид в размер на 77  124 
лв., както и получените 
средства по ПМС №216/2022 
г. – субсидия за компенси-
ране на разходите за осъ-
ществяване на превози по 
междуселските автобусни 
линии в размер на 68  502 
лв.

Предизвикателства пред 
дружеството има и те са 
национално известни – ко-
лебанията в цените на 
енергоносителите и огра-
ничената възможност за 
планиране на икономиче-
ската дейност. Към тях се 
добавят нелоялната кон-
куренция, нелегалните 
превози и повишаването 
на разходите за възнаграж-
дения. Един от най-сери-
озните проблеми остава 
дефицитът на квалифици-
рани кадри, най-вече на 
автобусни водачи.

НП

Автогара Айтос ФОТО: АРХИВ НП

На редовно заседание на 
28 април т.г. Общински 
съвет – Айтос открива 
процедура за определяне на 
съдебни заседатели за Ра-
йонен съд – Айтос с мандат 
2024 – 2027 г., определя 
правила за нейното про-
веждане и създава временна 
комисия за провеждане на 
процедурата по избора. 

Временната комисия за 
провеждане на процедура 
по избор на съдебни заседа-
тели, ще проверява доку-
ментите на кандидатите, 
ще изготви и публикува 
списъка на допуснатите до 
участие, заедно с техните 
автобиографии, мотива-
ционни писма, препоръки и 
документи. Освен това ще 
проведе изслушването на 

кандидатите и ще състави 
окончателен доклад за 
одобрените, който да 
публикува на интернет 
страницата на Община 
Айтос. Докладът трябва 
да бъде внесен в Общинския 
съвет за одобрение в се-
демдневен срок преди гла-
суването. 

Процедурата е за опреде-
ляне на 15 съдебни заседате-
ли. Според писмо от пред-
седателя на Окръжен съд 
Бургас до Общинския съвет, 
процедурата трябва да се 
задейства в срок от пет 
месеца преди изтичането 
на мандата на съдебните 
заседатели. Най-малко 10 на 
сто от кандидатите, кои-
то ще бъдат включени в 
списъка, трябва да са с ква-

лификация в областта на 
педагогиката, психологията 
и социалните дейности. Има 
още изисквания – кандидатът 
да е дееспособен гражданин, 
на възраст от 21 до 68 го-
дини, да има настоящ адрес 
в общината, да има завър-
шено най-малко средно об-
разование, да не е осъждан за 
умишлено престъпление и 
да не страда от психически 
заболявания. 

Днес Съветът решава 
още, в какъв срок кандида-
тите за съдебни заседате-
ли подават заявление по 
образец и необходимите 
документи в деловодство-
то на Общински съвет 
Айтос, на ул. „Цар Осво-
бодител“ №3.

НП

Основно ремонтираха 
старата сграда на жп гара 
Айтос. Финансирането е 
по проект на ДП „Нацио-
нална компания „Железо-
пътна инфраструктура“ 
по ОП „Транспорт и 
транспортна инфраструк-
тура 2014-2020“. По същия 
голям проект са и дейност-
ите по премахването на 
жп прелезите и изгражда-
нето на два железопътни 
надлеза в землищата на 
селата Черноград и Топо-
лица, за безопасно и удоб-
но преминаване.

В края на лятото м.г. 
станахме свидетели на 
уникален строителен 
процес, който вероятно 
може да се види веднъж в 
живота – как се изгражда 
надлезната конструкция 
над жп линията край с. 
Черноград. Видяхме как 
положиха шест 30-мет-
рови стоманобетонни 
греди, едната с тегло 33.5 
тона. Огромен надлез по 
проекта се изгражда и 
край с. Малка поляна. 
Според експертите, нови 
надлези се изграждат в жп 
участъците, в които 
влаковете ще се движат 
с над 130 км/ч.

НП

Общинският съвет открива 
процедура за определяне на съдебни 
заседатели с мандат 2024 – 2027 г.

Председателството на Общински съвет – Айтос ФОТО: НП

Обновиха жп гарата, 
премахват и прелези

Строител-
ството на 
жп надлеза 

край Черно-
град
ФОТО: 

ОБЩИНА АЙТОС

Обновената жп гара Айтос ФОТО: ОБЩИНА АЙТОС
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С четири поколения от една фамилия, възпитаници на СУ „Христо Ботев“

Една необикновена среща на приемствеността

Тази година през м. май 
приемникът на най-
старото българско 

училище в Айтос, СУ 
„Христо Ботев“ ще праз-
нува тържествено 155 го-
дини. По повод годишни-
ната се провеждат много 
инициативи, а сред най-
вълнуващите са срещите 
на ученици с бивши възпи-
таници на училището – 
родители, баби, учители. 
Отварят се стари семейни 
албуми, пожълтели от 
времето тетрадки, редят 
се спомени от десетилетия 
напред в годините.

Сред всички тези емо-
ционални срещи, бяхме 
особено впечатлени от 
една – с учениците от І Г 
клас с класен ръководител 
Ирина Русенова. В класната 
стая първолаците и Русе-
нова успяха да съберат 
четири поколения от една 
фамилия и всички те – въз-
питаници на училището. 

Имаше много емоции, и 
радост, и тъга на тази 
необикновена среща на 
поколенията, ярък пример 
за приемствеността в най-
старото училище.

Тази среща никое от 
децата няма да забрави. А 
най-ценна е тя за днешната 
първокласничка Александра, 
чиито майка, баба и праба-

ба са тичали по същите 
училищни коридори. Алекс 
ще пренесе в годините 
напред много фамилни 
спомени за своето училище 
и отсега знае как ревност-
но трябва да се пазят 
традициите му. 

Най-свежи са спомените 
на майка ѝ Росана, която с 
много емоция разказа и за 

трудните и радостните 
дни на ученическия живот. 
Баба ѝ Маргарита, която 
живее в Германия, по видео 
връзка също разказа на пър-
волаците вълнуващи случ-
ки от годините в родното 
училище. И може би най-
емоционална беше срещата 
със спомените на прабаба 
ѝ Роси, която е учила в 
училището преди много, 
много години. 

Малките ученици дълго 

и с интерес разглеждаха 
старите снимки, свидетел-
ствата и тетрадките, 
които гостите донесоха в 
класната им стая. Разкази-
те за обучението, празни-
ците и живота в училище-
то през  годините ги 
впечатлиха и извикаха 
много въпроси. Отговори-
те пък ги удивляваха, защо-
то днес е трудно за децата 
да си представят обичай-
ното за преди десетилетия 
училищно ежедневие. Въл-
нуващият диалог завърши 
с обещанието на класния 
ръководител за още срещи 
на бъдещето с миналото 
на училището.

По-късно, семейството 
на Александра, гостува и на 
ІІІ Б клас, в който учи още 
един представител на фа-
милията, възпитаник на 
СУ „Христо Ботев“ – по-
големият ѝ брат Констан-
тин.

НП

Пролетен празник „Шарен 
свят“ се проведе в Айтос на 
22 април, организиран от 
училището приемник на най-
старото българско школо в 
града – СУ „Христо Ботев“. 
Празникът беше част от 
заключителните прояви по 
повод 155 години от създава-
нето на учебното заведение.

Майстори от етнографския 
комплекс „Генгер“ пренесоха 
творческите си работилни-
ци в двора на училището, за 
да покажат старите занаяти 
грънчарство, плетене, бро-
дерия, кошничарство, дър-
ворезба, медникарство и др. 
Според организаторите, 
идеята на празника е деца и 
възрастни да се потопят в 
магията на българските за-
наяти. Всеки от домакините 
и гостите имаше възможност 

да се включи в изработване-
то на различни занаятчийски 
изделия. Имаше и шатра за 
рисуване с пясък, стъклопис, 
грим, прически и др.

На открита сцена със свои 
изпълнения гостуваха деца 
от четири детски градини 
в Айтос. Специално беше 
участието на Държавен 
куклен театър – Русе, който 

представи постановката 
„Вълкът и седемте козлета“ 
по Братя Грим, с участието 
на айтозлията актьор, бивш 
възпитаник на училището 
– Мартин Пашов.

В празника се включиха 
освен учениците и родите-
лите, много граждани и гости 
на Айтос.

С много изложби, концерти, 

конкурси през 2023 г., СУ 
„Христо Ботев“ отбелязва 
годишнината от създаване-
то си. Кулминацията ще е 
на 17 май от 18 ч. на площад 
„Свобода“ с концерт „Ори-
сано с бъднина“, със специал-
ни гости, изпълнителите 
Ева Найденова и Орлин Гора-
нов. 

„Шарен свят“ от таланти на пролетен 
празник в СУ „Христо Ботев“

С двама шампиони, отборна купа и 
осем медала се завърнаха малките 

ни борци от турнира в Лозница

155 ГОДИНИ СУ „ХРИСТО БОТЕВ”, АЙТОС

Деца и момчета включваше 
отборът на клуба по свобод-
на борба „Айтос“, който взе 
участие в традиционния 
турнир в град Лозница, орга-
низиран в чест на олимпийския 
вицешампион по борба от 1956 
г. Юсеин Мехмедов. Специален 
гост на спортното събитие 
беше Валентин Йорданов – 
седемкратен олимпийски 
шампион.

Две айтоски момчета, 
двама братя заслужиха шам-
пионски титли в много ос-
порваната надпревара на 
тепиха. В категория до 30 кг 
златния медал спечели Стефан 
Николаев Кандур. Със злато 
се окичи и брат му Александър 
Николаев Кандур в категория 
до 38 кг. Момчетата трени-
рат в айтоския клуб от две 
години, имат талант и по-
тенциал за бъдат шампиони 
в своите категории, комен-
тира президентът и треньор 
на клуба Ружди Ахмед.

С още успехи се поздравиха 
айтоските деца на тради-
ционното състезание. Вице-
шампион в категория 42 кг 
стана Мустафа Тахиров, а в 

тежката категория 73+ кг 
среброто спечели Смаил 
Смаил. При момчетата Тахир 
Тахиров успя да се качи на 
второто място на почет-
ната стълбичка и се завърна 
в Айтос със сребърния медал 
в кат. 47 кг.

При децата със сребърен 
медал за клуба състезанието 
успешно завърши и Ибрахим 
Мустафа – категория 35 кг. 
Двама са бронзовите меда-
листи при децата – Михаил 
Урсаки в категория 59 кг и 
Мустафа Мустафа – кате-
гория 66 кг.

Сред 15-те клуба с общо 
155 състезатели, СКБ „Айтос“ 
грабна отборната купа. За-
слуги за приза и медалите има 
и новият треньор – младият 
Октай Ружди, който вече се 
дипломира в НСА и е в залата 
в Айтос, за да приложи нау-
ченото в практиката. Октай 
е треньор на подготвител-
ните групи и децата, турни-
рът в Лозница е първият му 
успех не като състезател, а 
като треньор на клуба.

През април всички състе-
затели и треньори се готвят 

за най-отговорното състе-
зание през годината – Дър-
жавния личен и отборен 
шампионат, който ще се 
проведе на 20 и 21 май в Горна 
Оряховица. Контрола за шам-
пионата ще е традиционни-
ят Градски турнир по сво-
бодна борба на 13 май в 
спортна зала „Аетос“ в Айтос, 
на който айтоските борци 
ще мерят сили с връстници 
от Руен и Бургас.

НП

Росана, баба 
Роси, Алексан-

дра и Констан-
тин във видео 

връзка с баба 
Маргарита

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

С класа на Александра ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

И с третокласниците и Константин ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Росана със спомени и снимки 
от училищното ежедневие

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ
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04 май – Празничен концерт на 
СОСЗР гр.Созопол

Начало: 17:30 ч.
Място: Летен театър „Аполония“

06 май –  Ден на храбростта и 
Българската армия

Начало: 10:30 ч. – Освещаване на 
бойните знамена – СОСЗР гр.Созопол

Място: храм „Св.в.м.Георги Побе-
доносец“

11:30 ч. – Ритуал по полагане на 
венци и цветя пред Паметната арка 

09 май – Ден на Европа 
Децата в самоуправлението – сре-

ща на ученици с Общинска админи-
страция

Начало: 14:00 ч. Футболна среща на 
отборите при училищата СУ „Св. св. 

Кирил и Методий“ и ОУ „Христо 
Ботев“ – гр. Черноморец

Място: Стадион „Арена Созопол“

24 май – „Върви народе, възродени“
Денят на светите братя Кирил и 

Методий, на българската азбука , 
просвета и култура и на славянската 
писменост

Празник на буквата
Начало: 10:30 часа – шествие по 

маршрут: двора на СУ „Св. св. Кирил 
и Методий“, ул. „Одеса“, ул. „Републи-
канска“, пл. „Хан Крум“ – летен 
театър „Аполония“

11:15 ч. – Празничен концерт, 
организатор НЧ „Отец Паисий 1896“ 
– гр.Созопол

Място: Летен театър „Аполония“

Шеста поредна победа 
за Петър Драганов

Танцов състав от Черноморец 
възхити испанската публика

Созополски ученици представят 
общината на европейско ниво

За четвърта поредна година ще се проведе 
инициативата „Ние сме Созопол“

Общественият съвет към 
кмета на Созопол съвместно 
с Община Созопол отправя 
покана към жителите за учас-
тие в инициативата „Ние сме 
Созопол“, която ще се прове-
де в събота, 29.04.2023 23г.

За четвърта поредна годи-
на се призовават гражданите 
на Созопол заедно преди лет-
ния сезон да направим Созопол 
по-чист и по-красив.

Продължава на стр. 3

На 26 април стартира-
ха ремонтните дей-
ности на четири от 

улиците в най-лошо експло-
атационно състояние в град 
Черноморец. След проведе-
на процедура за изпълнител 
бе избрана „Автомагистра-
ли – Черно море“ АД, а 
стойността на договора е 
686 898,19 лв. с ДДС.

С проекта се цели отстра-
няване на всички повреди и 
повишаване носимоспособ-
ността на уличната кон-
струкция във връзка с пови-
шеното и променено по вид 
транспортно натоварване 
и за осигуряване на максима-
лен експлоатационен период.

Продължава на стр. 3

Ремонт и реконструкция ще бъдат извършени на улиците 
„Ал. Пушкин“, „Велека“, „Георги Кондолов“ и „Родопи“

КУЛТУРЕН АФИШ • МАЙ 2023 ГОДИНА

Инициативата лично ще подкрепят и кметът на общината Тихомир Янакиев, 
зам.-кметове и общински съветници

Започват основни ремонти  
на четири улици в Черноморец
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Община Созопол зарад-
ва дечицата от шестте 
детски градини и трите 
филиала към тях на тери-
торията на общината по 
случай Възкресение Хри-
стово.

Постановката „Яйцето“ 
на Държавен куклен театър 
– Бургас се игра навръх 
Великден на сцената на НЧ 
„Отец Паисий“. Тя бе 
подарък от Общината и 
бе част от програмата на 

местната институция за 
Великденските празници.

В Созопол се събраха 
много деца, които гледаха 
с огромен интерес един от 
най-забавните за малките 
зрители куклени спектакли.

Шеста поредна победа за 
Петър Драганов

Празнична изненада  
за най-малките

Созополският боксьор 
Петър Драганов записа 
шеста поредна победа на 
професионалния ринг. На 
последната галавечер 
Maxfight 53 той надви своя 
опонент Светлин Спасов 
с технически нокаут.

„Щастлив съм с това, 
което постигам и искам 
да благодаря на всички мои 
фенове, които ме подкре-
пят, и на всички, които 
ми помагат по пътя на 
развитието на кариерата 
ми“, коментира Драганов 
и допълва „Благодаря на 
моя личен треньор Крум 
Петров, на Академия Ан-
тон Петров и най-вече на 
кмета на Созопол Тихомир 
Янакиев. Благодарности 
и към моите спонсори 
Arnold Food, хранителни 
добавки Intenselife, най-
добрите протеинови 
барчета BornWinner и 
фирма „Стад“. Надявам 

се до края на годината да 
направя още 3 – 4 мача, 
като последният от тях 
да бъде за пояса на Бълга-
рия.“

Созопол се гордее с по-
редното постижение на 
боксьора, а всички негови 
фенове му желаят успехи 
по пътя напред.

Нови дръвчета посади-
ха в двора на Центъ-
ра за настаняване от 

семеен тип децата със 
специални нужди, заедно 
със зам.-кмета на община 
Созопол Тодор Дамянов и 
служители от ОП „Общин-
ски гори и озеленяване“. 
Красивите туи са подарък, 
който беше предоставен 
от директора на Горското 
Илия Ингьозов. Поводът е 
Седмицата на гората, в 
която предприятието 
предоставя дръвчета, 
които се засаждат в дво-
ровете на различни детски 
и учебни заведения в общи-
ната. Така, освен че се об-
лагородяват пространства, 
предназначени за деца, са-
мите те се учат да опазват 
природата.

Г-н Ингьозов донесе на 
децата в дома и още пода-

ръци – лакомства, моливи, 
скицници, книжки за оцве-
тяване, грамоти и специ-
ални дървени медальони, на 
които възпитателите в 
центъра написаха имената 
на всяко дете. 

Обитателите на дома 
посрещнаха с радост гос-
тите. Освен празника, 
който те създадоха в цен-
търа, те получиха и много 
внимание. По-малките 
прегръщаха посетителите, 
а по-големите помагаха при 
засаждането на дръвчета-
та. Най-срамежливите се 
опитаха да благодарят с 
усмивки и грейнали очи. 

Брат и сестра на 20 и 21 
години активно се вклю-
чиха в процеса по засажда-
не на дръвчетата и дори 
поискаха да им дадат още 
работа. Друго, по-малко 
дете, се зае с отговорната 

задача да полива новите 
растения. В двора на цен-
търа вече има обособена 
цветна градинка, за която 

децата също се грижат. 
Над 70 броя лигуструми 

пък бяха засадени в двора 
на СУ „Св. св. Кирил и Ме-

тодий“, гр. Созопол. Ини-
циативата отново е на 
общинското горско пред-
приятие, подкрепена от 
Община Созопол и ръко-
водството на училището.

Главни действащи лица 
бяха природолюбителите 
от VI клас, които членуват 
в клуб „Млад еколог“, които 
с много интерес изслушаха 
инж. Янгьозов. Той им раз-
каза за дейността на лесо-
въдите, за горските видове 
и за растежа на лигустру-
мите. Ентусиазирани, те 
засадиха младите фиданки, 
след което ги подкастриха, 
за да ускорят техния растеж 
и да се превърнат те в 
красив жив плет.

За старанието си те 
бяха наградени с грамоти, 
дървени медальони и тема-
тични горски енциклопедии.

Кметът на община Со-

зопол Тихомир Янакиев и 
колективът на общинско-
то предприятие, ръководен 
от директора инж. Илия 
Янгьозов, гостуваха и в ДГ 
„Снежанка“, където чрез 
различни образователни 
игри обогатиха познанията 
на малчуганите за расти-
телните и животински 
видове в гората и значи-
мостта на опазването на 
природата.

Децата, облечени в те-
матични костюми, щаст-
ливи посрещнаха своите 
гости и ги поздравиха с 
песни и стихотворения. За 
отличното си представя-
не малките природолюби-
тели получиха индивиду-
ални грамоти за участие в 
националната инициатива 
„Аз обичам българската 
гора“, образователни книж-
ки и лакомства.

ОБЯВЛЕНИЕ
Във връзка с предстояща процедура 

по изменение на действащ Общ ус-
тройствен план на Община Созопол, 
собствениците на поземлени имоти, 
които желаят да бъдат включени в 
обхвата на изменението могат в срок 

до 31.05.2023г. да подадат във фронт 
офиса на Община Созопол заявление 
свободен текст, като опишат инвес-
тиционните си намерения и приложат 
актуална скица и документ за соб-
ственост за имота.
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Продължение от стр. 1

Отводняването на 
дъждовните води ще 
бъде решено чрез подо-
бряване на надлъжните и 
напречните наклони, 
реконструкция на същест-
вуващи и изграждане на 

нови отводнителни съо-
ръжения. 

Асфалтовата настил-
ка ще бъде ограничена с 
бетонови бордюри, а 
поради липсата на при-
лежащи тротоари, про-
ектът предвижда и 
тяхното изграждане с 

бетонови плочки и паве-
та съгласно уличната 
регулация. На места с 
входове към имоти и 
пешеходни пресичания 
ще се изпълнят понижени 
бордюри и рампи в тро-
тоарите съгласно норма-
тивните изисквания.

Планираните за ремонт 
участъци са:

• Ул. „Ал. Пушкин“ в 
участъка от O.T.134 - O.T.175 
- O.T.174

• Ул. „Велека“ в участъка 

от ул. „Братислава“ до ул. 
„Тракия“

• Ул.  „Георги Кондолов“ 
в участъка от ул. „Ал. 
Пушкин“ до ул. „Велека“

• Ул. „Родопи“ от О.Т.250 

до О.Т.5
Предвижда се ремонт-

ните дейности да приклю-
чат в максимално кратки 
срокове, предвид наближа-
ващия летен сезон.

Продължение от стр. 1

Съвместно е създадена 
организация за дейности 
по почистване, освежаване 
и облагородяване на град-
ската среда. Осигурени от 
Общинска администрация 
ще бъдат консумативи и 
материали, както и транс-
порт за извозване на от-
падъците.

Всеки желаещ може да се 
включи в инициативата 
на някоя от посочените 
по-долу локации или да 
почисти и облагороди ра-
йона около дома и улицата, 
на която живее. 

Дружествата членове 
на Обществения съвет ще 
работят на следните 
обекти:

- Женско сдружение 

„Света Марена“ – боядис-
ване на пейки в Новия град 
около лекарските кабинети 
и почистване на таблата 
за некролози;

- Женско сдружение 
ЕЛПИДА – боядисване на 
пейки в градската градина;

- Сдружението за Бълга-
ро-гръцко приятелство – 
боядисване на пейки в 
Стария град от котвата 

навътре и почистване на 
таблото за некролози на 
пристанището;

- Тракийско сдружение 
„Яни Попов“ – почистване 
и боядисване на съоръже-
нията на площадката на 
ул. „Мусала“;

- Ротари клуб – почист-
ване и боядисване на съо-
ръженията на Художест-
вената галерия;

- Сдружение „Бездомни 
лапички“ – почистване на 
скалистия бряг около „Па-
ликари“, Отвесните скали 
и „Дурна“, както и поста-
вяне на нови кутии с тор-
бички за почистване след 
кучетата.

Група ще пръска с препа-
рат срещу плевели по 
тротоарите и плочници-
те, а друга група от Об-

щината ще извозва събра-
ните отпадъци.

Разчитаме на актив-
ността Ви, приятели, за 
организирано или индиви-
дуално включване в иници-
ативата.

Дата на провеждане – 
29.04.2023г. (събота).

Сборен пункт пред Община 
Созопол – 9:00 часа.

За четвърта поредна година ще се проведе 
инициативата „Ние сме Созопол“

Повече от 400 жители 
на община Созопол полу-
чиха козунаци и великденски 
яйца по случай Възкресение 
Христово. В подготовката 
на празничните пакети за 
потребителите на соци-
ални услуги в общината, 
освен екипа на КСУЗ, се 
включиха служители на 

Общинска администрация 
и МКБППМН, както и 
общинските съветници 
Андрей Николов, Дими-
тринка Господинова и 
Стиляна Николова, които 
боядисаха червени яйца в 
Млечната кухня в Созопол.

Доставката на велик-
денските пакети също ще 

бъде направена от екипа на 
Комплекс за социални услу-
ги и здравеопазване.

Това мероприятие се 
превърна в традиция, ини-
циирана от кмета на об-
щина Созопол Тихомир 
Янакиев, а тази година то 
бе водено от ресорния зам.-
кмет Тодор Дамянов.

Потребителите на социални 
услуги бяха зарадвани за Великден

Благотворителна инициатива събра 
неправителствените организации

Навръх най-пъстрия ден 
в годината – Цветница, 
Община Созопол органи-
зира благотворителен 
базар за жителите и гос-
тите на града, в който се 
включиха неправителстве-
ни организации, родител-
ски настоятелства и 
представители на местния 
бизнес, като всеки от тях 
обяви своя лична кауза, 

която ще бъде подпомог-
ната с набраните средства.

Кметът Тихомир Яна-
киев поздрави всички с 
големите християнски 
празници и благодари на 
всички участници за чу-
десните артикули, които 
са подготвили и на жите-
лите и гости на Созопол, 
които бяха нетърпеливи 
да ги откупят.

На традиционния базар, 
който тази година се 
проведе под мотото „По-
дай ръка. Дари любов“, 
бяха представени кули-
нарни изкушения и ръчно 
изработени сувенири, 
които изпъстриха праз-
ничния ден. За доброто 
настроение на присъст-
ващите се погрижи оркес-
тър „Жарава“.



30 ученици от СУ „Св. 
св. Кирил и Методий“ се 
включиха в международния 
културен проект „Твор-
чество без граници“, ор-
ганизиран от Асоциация 
„Малага България 2010“ и 
Българо-испански култу-
рен център „Естрея“ – 
Бургас.

В проекта участваха 
още възпитаници на ПГТ 
„Проф. д-р Ас. Златаров“ 

– Бургас, СУ „Св. св. Кирил 
и Методий“ – Бургас, 
ПБНУ „Родина“ – Малага, 
НУ „С. Попайан“ - Малага, 
НУ „Сан Исидро“ – Пери-
ана.

Дейностите по него са 
свързани с превод на ис-
пански приказки, който 
бе извършен от бургаски 
гимназисти, както и с 
рисунки по тях – дейност, 
поверена на нашите уче-

ници от Созопол. 
Учениците от побра-

тимения ни град Периана 
и Малага пък съответно 
бяха ангажирани с превод 
и рисунки по български 
народни приказки. По 
време на проекта те са 
били силно впечатлени 
от нашето творчество, 
споделиха техните ръко-
водители, и бяха подгот-
вили куклен театър по 

приказка за Хитър Петър, 
който представиха на 
Българските дни в Малага.

Участниците от Ис-
пания бяха наградени по 
време на фестивала от 
зам.-кмета на Малага, 
представители на Общи-
на Созопол и ръководите-
лите на проекта.

За финалисти бяха 
обявени учениците от 
СУ „Св. св. Кирил и Ме-
тодий“ – Созопол:

– Арина Сущевска
– Деа Делчева
– Никола Костов
– Йоана Янчева
– Златомира Караджова

Най-добрите рисунки 
на българчета и испанчета, 
одобрени от тричленно 
жури, бяха представени 
на изложба във фоайето 
на сградата.

Вечерта завърши с 
танцовите изяви на Ака-
демия за танци “Елена 
Ромеро” и на TC “Св.Ни-
кола “ към НЧ “Димо 
Николов 1908“ - гр. Чер-
номорец.

Децата от Вокална 
група „Созополски гласче-
та“ към СУ „Св.св. Кирил 
и Методий“ пък предста-
виха достойно общината 
на друга европейска сцена. 
Те бяха част от Между-
народния фестивал на 
изкуствата „La stelle di 
Garda – Gardesano“ в Ита-
лия, където с таланта си 
обраха призовите места. 

Групата бе отличени за 
цялостното си предста-
вяне, а индивидуални на-
гради получиха Софья 
Расказова, Радослав Петков, 
Марина Кирякова, Ванеса 
Янъкова.

„Благодарности на г-жа 
Бояна Кръстева за усили-
ята и показания профе-
сионализъм за краткото 
време на подготовката 

ви за конкурса. Благодарим 
на г-н Тихомир Янакиев и 
общинските съветници 
на гр. Созопол, които 
осигуриха средства за 
участието на децата в 
конкурса. Наши прекрас-
ни деца са бъдещето на 
Созопол, с които ние ще 
се гордеем“, коментират 
от ръководството на 
училището.

Танцов ансамбъл „Свети 
Никола“ към НЧ „Димо 
Николов 1908“ –  гр. Чер-
номорец се представи 
блестящо на фестивал в 
Испания. Той бе част от 
деветото издание на „Бъл-
гарски дни – Малага 2023“, 
което се проведе на 21 и 
22 април в испанския град 
и бе открито лично от 

зам.-кмета Тереза Порас. 
Организатори на съби-

тието са асоциация „Ма-
лага – България 2010“, а 
участие взеха още българ-
ски фолклорни състави, 
ученици от българското 
училище там, както и 
испански групи, изпълня-
ващи фламенко танци и 
автентични песни.

Под ръководството на 
Михо Атанасов, танцо-
вият състав от Черномо-
рец бе част от програма-
та и през двата дни. 
Чаровните дами бяха 
подготвили въздействащи 
съчетания от различни 
фолклорни области, които 
развълнуваха всички при-
състващи и заслужиха 
бурните им аплодисменти, 
а почетни грамоти бяха 
връчени на техния дълго-
годишен ръководител 
Михо Атанасов и на кмета 
на община Созопол Тихо-
мир Янакиев за оказаното 
съдействие за участието 
на състава.

Междувременно съста-
вът посети градовете 
Михас, Марбея и Ронда, в 
които също бе представен 
българският фолклор. 
Делегацията, водена от 
представители на Общи-
на Созопол и придружена 
от Петя Кирилова и Ан-
тонио Перез от Българо-

испански езиков център 
„Естрея“ се срещна с 
представители на общи-
ните и местни структу-
ри, за да бъдат обсъдени и 
възможностите за участие 
на музикални групи и про-
изводители на локални 
продукти във фестивал в 
Созопол, представящ 
културата на регион Ан-
далусия.

Участие в мероприяти-
ето вече потвърди група 
за фламенко танци от 
чаровния град Михас, а 
възможност се обмисля и 
от танцов състав от 
Марбея.

Представители на Об-
щина Созопол проведоха 
среща и във „Вкусът на 
Малага“, структура, обе-
диняваща над 800 местни 

производители на разно-
образни хранителни про-
дукти. В срещата се 
включи и кметът на по-
братимения на Созопол 
град Периана – Рафаел 
Ортигоса, който изяви 
желание за участие на 
производители на високо-
качествен зехтин от ве-
ковни дървета.

Представители на община Созопол обсъдиха възможности за провеждане  
на фестивал на испанската култура в Созопол 

28 АПРИЛ 2023IV

Созополски ученици с представяне на европейско ниво

Танцов състав от Черноморец  
възхити испанската публика

Редактор 
МАРИЯ НАЙДЕНОВА

Приложението „Созопол“ 
излиза през седмица в петък

Тел.: 0550 2 57 04 
e-mail: m.naydenova@sozopol.bg



80% от прасковите  
в региона са измръзнали

КАЛЕНДАР

През април в апартамента
Унгарски майстор флорист идва на „Флора 2023“

ДОНА МИТЕВА

На 29, 30 и 31 март 
температурите стигна-
ха до минус 6 градуса в 
Руенско и Поморийско, с 
изключение на краймор-
ските населени места. Те 
измразиха цъфналите 
овошки. Част от стопа-
ните вече подават заяв-
ления по „Помощ за ком-
пенсиране на щетите по 
земеделските култури, 
причинени от неблаго-
приятни климатични 
условия, които могат да 
бъдат приравнени на 
природни бедствия“.

„Масово кайсиите из-
мръзнаха в нашия регион, 

макар да не са много като 
количество насаждения. 

също са поразени. Чере-
шите са по-запазени, за-
щото цъфтят по-късно. 
От прасковите може да 
има малко да опитаме и 
да направим компот за 
семейството.

Тотално пострадаха 
бадемите. Цветът им 
измръзна още някъде 12, 
13 март“, това казва Селим 
Иса, който има овощна 
градина и лозя. В руенско-

то село Просеник, където 
са насажденията му, той 
си е поставил и мини ме-
теорологична станция и 
наблюдава тазгодишните 
температурни аномалии 
от първа ръка. Такива 
станции има и в Страцин, 
и Айтоско.

„В нощта на 29 март 
срещу 30 в моите градини 
бе 

Минусовите темпера-
тури се задържаха цели 12 
часа. Не слана, жесток 
студ. Палихме огньове, 

дъждувахме, пръскахме със 
скудотерм – препарат, 
който образува филм 
върху растението, за да 
го предпази от замръзване. 
Нищо не помогна“, разказ-
ва той за преживяното.

Иса е подал документ 
за комисия, която да ус-
танови щетите, за да 
получи средства за про-
паднали площи. Средства-
та, които ще получи, се 
надява поне да покрият 
част от харчовете за 
препарати. 

До каква степен липса-
та на родно производство 
плодове и черупчести ще 
се отрази на цената за 
крайния потребител Иса 

не се наема да прогнозира. 
Той само коментира, че и 
предходни години, когато 
не е имало такива студо-
ве, е имало внос на плодо-
ве от други държави.

За бадемите дава при-
мер, че от години се 
внася Калифорнийски 
бадем за нашия пазар.

За лозята, които в 
нашия край по-късно се 
развиват, няма проблем 
заради температурните 
аномалии.

Що се отнася до кон-
курентния внос на пло-
дове и зеленчуци от 
страни, членки на ЕС, а и 
на съседни, които не са 
част от общността, Иса 

вижда решението по по-
различен начин: „Трябва 
да залагаме не само на 
производството на пло-
дове и зеленчуци и после 
да се чудим как да ги реа-
лизираме, а да търсим 
продукт с добра прина-
дена стойност. Което ще 
рече да затворим цикъла. 
Това може да стане като 
си направим малки цехове 
за производство – било 
то на сушени плодове или 
пък за замразяване, кон-
сервни фабрики и т.н. 
Сега средствата, които 
ще дойдат в земеделието, 
трябва да ги използваме 
за подобно затваряне на 
цикъла“.

 С помощта на остри градински ножици подкас-
трете саксийните растения, които имат нужда.
 Премахнете сухите клонки и прецъфтели цве-

тове. 
 Пръскайте често листата с вода, за да отстра-

нявате праха от тях, а и да повишавате влажността 
на въздуха. 
 Постепенно увеличавайте поливането. 
 Времето е подходящо и за наторяване на различ-

ните видове цветя, според нуждата им.
 Времето е подходящо за пресаждане на цветята.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР 

В периода от 28 април 
до 8 май посетителите 
на цветното изложение 
„Флора 2023“ ще имат 
възможността да участ-
ват в множество презен-
тации, мастър-класове и 
демонстрации. Асоциа-
цията на производите-
лите на декоративни 
растения в България ще 

бъде част от изложение-
то  с две презентации: 
„Зеленината – здраве, 
щастие и красота“ и 
„Модерните градски пре-
рии“, с лектори ландшаф-
тните архитекти Татя-
на Бояджиева и Стояна 
Кириш.

Унгарският майстор 
флорист Péter Pánczél 
(европейски шампион по 
флористика за младежи) 

идва специално за бурга-
ската изложба на цветя 
„Флора“. Той ще изнесе 
презентация за професио-
налисти в областта на 
изкуството с цветя. 
Името му се свързва и с 
две професионални книги, 
на които е автор.

Новите тенденции в 
аранжировките ще пока-
же флористът Нина 
Йотовска-Харанги. 

Стотици видове цветя 
очакват любителите 
цветари във външните 
търговски площи, подре-
дени около експоцентъра. 
Изложбени кътове и ар-
тинсталации превземат 
зелената площ пред него, 
а в залите голям артбазар 
на творци на ръчно про-
изведени арт- и биопро-
дукти от цялата страна 
ще радва сетивата.

Аномалии. От ниските температури са пострадали 
също нектарини и бадеми

Минусовите температури са се задържали повече от поло-
вин денонощие

ФОТО: ФБ

70 – 80%
от прасковите и  

нектарините

–4,3
градуса

Развенча се митът за евтиния внос на украински слънчоглед
ДОНА МИТЕВА

По данни на Агенция 
„Митници“, представени 
на последния Консулта-
тивен съвет по зърното 
към Министерството на 
земеделието, фактурно 
слънчогледът от Украйна 

се внася на 550 евро (1075 
лв.). Това потвърди пред-
седателят на Национал-
ната асоциация на зър-
нопроизводителите Илия 
Проданов. Бургаският 
фермер коментира: „За 
нашия, български слънчо-
глед, цената, която пред-

лагат преработвателите, 
е 700 лева на тон. Не 
виждам логика да купуват 
украинския. Вероятно си 
правят сметка, че след 
още месец - два, когато 
ние сме на зор, ще им про-
дадем евтино българския 
слънчоглед и по този начин 
ще постигнат нормална 
средна цена. 

На този етап сме ка-
тегорични, че под 1000 
лева, каквато е себестой-
ността на производство-

то на слънчогледа, няма 
да паднем. Така че всичко 
под 1000 лева на тон не е 
приемливо за нас като 
пазарна цена“. 

Що се отнася до това, 
че зърнопроизводителите 
излязоха на протест сре-
щу вноса на украински 
стоки и последваха огра-
ничения от страна на 
държавите, Проданов 
коментира, че това е 
добра стъпка в защита 
на родното производство: 

„В момента ограничава-
нето на вноса от Украй-
на е най-разумното реше-
ние, което можеше да 
вземе държавата. Много 
е важно да се урегулират 
транспортните коридо-
ри и те да бъдат наисти-
на коридори, а камионите 
да спират в България и да 
разтоварват“. 

Той се надява, че от ЕК 
ще предприемат действия, 
които да удовлетворят 
потърпевшите държави, 

сред които е и България. 
„Само финансов инстру-
мент няма да спаси про-
изводителите, трябва да 
продадем зърното до 
жътва“, заключи той.

„
На този етап 
сме категорични, 
че под 1000 лева, 
каквато е 
себестойността 
на производ-
ството на 
слънчогледа, няма 
да паднем

Илия Проданов,
председател на 
Националната асо-
циация на зърнопро-
изводителите

ФОТО: АРХИВ ЧФ

Последният 
консулта-

тивен съвет 
по зърното

ФОТО: АГРИ. БГ

 Данни от Агенция „Митници“  ФОТО: ИЛИЯ ПРОДАНОВ
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МОНИКА ИЛИЕВА

Определението, което 
пасва най-точно на 
Мустафа Чаушев, е 
легендарен естраден 
глас – с безспорно, 
безмерно, безкрайно 
нежни и красиви тре-
ли – самото олицетво-
рение на музикална 
звезда от близкото ми-
нало. Преди дни, на 10 
април тази го-

дина, навърши осемдесет 
години, но изглежда с десе-
тилетия по-млад. Харизма-
та му не само че не отслаб-
ва, а сякаш годините я 
надграждат в най-хубавия 
смисъл.

80-годишният юбилей е 
отпразнуван в най-тесен 
семеен кръг. Традиционно 
рожденикът е зарадван с 
красиви подаръци и сто-
тици честитки. Почет-
ният гражданин на Бургас 

(6 декември 2018 г.) 
получава личен поз-

драв от кмета на 
града Димитър 

Николов. Първа-
та дама на бъл-
гарската естра-
да го поздрави 

в личния си 
профил във 

Фейсбук, 
обръщай-
ки се към 
него със 
„скъпи 
прия-
телю 

Муси“ и 
„големият 

български певец“.  
Един от акценти-

те в празничната 
вечер е тортата 
на звездния бурга-
ски юбиляр. Шо-
коладовото из-
кушение на два 
етажа извиква 
сълзи в очите 
на  Чаушев. 
Основата ѝ е 
кинолента с 
вълнуващи 
моменти от 
житейския 

му път, над 
нея се извисява 
негово величест-
во микрофонът 
– златен, дос-

тоен за звездния 
му статус. 

Мустафа Чаушев не се 
страхува от възрастта: 
„Благодарен съм, че съм я 
достигнал. Благословия е. За 
мен е радост, жизнен съм – 
обичам да се разхождам край 
морето, играя карти, гледам 
футбол. Много от колегите 
ми си отидоха от този 
свят“. На въпроса на колко 
години се чувства, отгова-
ря с усмивка, че духът му е 
млад. И как да не му повярваш, 
като пристига за срещата 
ни в централно бургаско 

кафене елегантно облечен в 
тъмносин пуловер на райе с 
бяла риза и в отлично на-
строение. 

Мустафа Чаушев пее от 
съвсем малък. Развива талан-
та си покрай своята майка, 
която изпълнява народни 
песни. Баща му го кара да 
прекопава лозето. Прави го 
с голямо нежелание. Един ден, 
връщайки се, хвърля лопата-
та, зарича се да си изкарва 
прехраната не с нея, а с 
гласа си. 

Незабравим спомен от 
житейската вишка на осем-
десетте за естрадния певец 
е Тодор Колев. Земляци. И 
двамата от Шумен. Муста-
фа Чаушев пее с младежки 
оркестър в ресторант „9 
септември“ в родния град. В 
съседния ресторант си вади 
прехраната с песен и Тодор 
Колев. Един вид, двамата са 
конкуренция, но в най-слад-
кия ѝ вид, защото се уважа-
ват много. „Две неща, свър-
зани с Тошко Колев, ще 
помня винаги. Първото е, че 
бяхме в двата най-добри 
оркестъра в Шумен. Това е 
времето 1965 - 66 г. Те сви-
реха в Казиното. Гостувахме 
си едни на други, въпреки че 
бяхме конкуренти. Много 
добри музиканти. На Тодор 
тепърва му предстоеше да 
се сблъска с известността. 
Изведнъж той изчезна от 
Шумен и стана много попу-
лярен. Мина се известно 
време, аз и оркестърът вече 
работим в „Дебрецен“ – рес-
торант (не пропуска да 
обясни, че унгарският град 
и Шумен са били побрати-
мени градове). Идва един ден 
Тодор Колев, сяда на нашата 
маса в ресторанта и казва: 
„Момчета, колеги, аз ще се 
женя! Какво ще кажете вие 
да свирите на моята сватба?“ 
Обедна сватба в шуменския 
„Дебрецен“ и аз му пях, и 
няма как да забравя това“, 
спомня си Мустафа Чаушев. 

Към Консерваторията е 
насочен от сестра си. Малко 
по-късно негови приятели 
вземат съдбата му в ръце и 
решават на своя глава да му 
подадат  документите за 
кандидатстване във висшия 
музикален институт. От 
него се иска само да се яви на 
приемния изпит. И той го 
прави. Още на първо класи-
ране е приет, заедно с Мими 
Иванова и Йордан Марчинков, 
в класа на Ирина Чмихова. 

В един на пръв поглед 
обикновен ден през 1968 г. 
прекрачва прага на радио 
„София“, записва песен. След 
края на записа влиза в сту-
диото на тонрежисьорите, 
които му казват, че има 
гост. Оказва се, че това не е 

кой да е, а Тончо Русев – най-
известният композитор в 
Народната република. По-
късно имено той ще напише 
най-хубавите му песни, а 
Мустафа ще съумее така да 
ги изпее, че да се превърнат 
в абсолютни хитове. Русев 
му дава безценен съвет, 
трябва да „седне“ на всяка 
една българска маса, ако го 
направи, значи е успял. Не-

доумявайки какво се иска от 
него, Русев му пояснява, че 
когато негова песен звучи 
от радиоприемника, той не 
трябва да бъде изключван. 
Така се запознават с Тончо, 
който му пожелава успех и 
за когото отсъжда: „Ста-
нахме много добри прияте-
ли, бяхме в близки отноше-
ния. Чувствах го като 
по-голям брат“.

Връщаме действието 
отново в тонрежисьорната 
на онзи далечен съдбовен ден, 
където насъбралите се му 
съобщават, че очакват Лили 
Иванова, която ще прави 
запис на песен на Тончо. 
Вижда Лили от кабината, 
която се намира високо горе, 
а долу остава сцената. Това 
е първата среща на прохож-
дащата естрадна звезда с 
примата на българската 
естрада. Тогава не стигат 
до запознанство. В онзи 
момент Мустафа споделя, 
че се чувства много притес-
нен. Едва втори месец е в 
Консерваторията, няма 
близък контакт с никое от 
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Млад дух. Харизмата му не отслабва, а годините я надграждат

Властелинът на естрадните хитове Мустафа Чаушев:

Тодор Колев го 
кани да пее на 
сватбата му

В един ден 
съдбата го 

среща с Тончо 
Русев и Лили 

Иванова – 
върха на 

българската 
естрада в 

Народната 
република

С Лили Иванова ФОТО: ФЕЙСБУК

С дъщеря си Ажда ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Така са 
изглеждали 
обложките на 
дългосвирещи-
те грамофон-
ни плочи на 
певеца
ФОТО: ИНТЕРНЕТ



големите имена на музикал-
ната сцена. „Бях приятел 
единствено с Борис Гуджу-
нов, случайна среща в Шумен 
ни сближи. Той бе много 
добре разположен към мен“, 
връща лентата назад естрад-
ният певец. Остава да из-
слуша записа на Лили в ради-
ото. Изпява песента два-три 
пъти и като един истински 
професионалист – уверена 
на сто процента в резулта-
та, хваща палтото си и 
тръгва, без да чуе отзив за 
свършената работа. По 
време на изпълнението ѝ 
Чаушев изпитва огромно 
вълнение. Птичето е кацна-
ло на рамото, съдбата го 
среща с Тончо Русев и Лили 
Иванова едновременно – 
върхът на българската ес-
трада.

Животът за Мустафа 
Чаушев продължава с лекции 
в Консерваторията, когато 
в един слънчев следобед се-
кретарката влиза в часа по 
музикознание, водено от 
композитора Жул Леви. 
Изправя се пред всички и 
каза: „Другарю Леви, отвън 
е дошъл Димитър Ганев, 
ръководител на оркестър 
„Балкантон“, иска да говори 
с Мустафа Чаушев“. В този 
момент бъдещият солист 
на оркестъра изживява ис-
тински емоционален шок, 
чувства се и безкрайно по-
ласкан и безкрайно неудобно, 

че от всички двайсет и 
няколко човека в аудитори-
ята извикват именно него 
– момчето от провинциал-
ния град. 

„Питах се  защо и откъде-
накъде аз. Излязох. Димитър 
Ганев-Чичито, ми обясни, 
че Тончо Русев ме е чул и 
харесва гласа ми. Искаха да 
ме прослушат, трябваше им 
солист за оркестър „Балкан-
тон“ – представителният 
на едноименния завод. Тога-
ва всички певци записваха с 
„Балкантон“. Аз станах со-
листът им“, споделя Чаушев. 

Малко по-късно следва 
съвместна изява с Бисер 
Киров и оркестър „Балкан-
тон“ в зала „България“ в 
София, по повод 50-годиш-
нината на Чичито. Концерт, 
на който присъства целият 
български елит за времето 
(1969 г.). Във фоайето са 
събрани много хора, поднасят 
своите поздрави към Ганев. 
Муси – наричан така от 
тесен кръг хора, с които 
дели общ професионален 
интерес, сред които и На-

дежда Захариева – една от 
най-талантливите ни пое-
теси, разговаря с приятели, 
които идват да видят не-
говото участие в спекта-
къла. Преддверието на зала-
та е претъпкано с хора. 
Изведнъж дамска ръка го 
прегръща и казва: „имаш 
хубав глас и хубаво пееш, 
искам да работим заедно. 
Това беше Лили Иванова. В 
първия момент като я видях, 
щях да припадна“, открове-
ничи той. Следва дълга 
съвместна работа с прима-
та на българската естрада, 
концерти зад граница, в 
бившата СССР. 

Звездата на Мустафа 
Чаушев изгрява с пълна сила 
на музикалната сцена и у нас, 
и в чужбина. Става първият 
победител в конкурса „Бур-
гас и морето“ през 1973 г. с 
песента „Зимно море“ на 
Тончо Русев. Печели и кон-
курсите „Песен за Варна“, 
„Пиринфолк“ (2000 г.) с песен 
по текст на Надежда Заха-
риева. В музикалното му 
досие са записани над 10 000 
концерта, 20 плочи – превър-
нали се по продажби в злат-
ни, платинени и диаманте-
ни, аудиокасети и дискове.

Днес Мустафа Чаушев 
живее живот спокоен и ра-
достен. Заобиколен е от 
любимите си хора – съпру-
гата Лейла и дъщерята 
Ажда. С осемнайсетгодиш-
ната Лейла се запознават в 
Бургас, в „Златна котва“ – 
емблематичен ресторант, 
който и до днес съществува 
и е притегателно място за 
жители и гости на града. 
Харесват се, ще вдигат 
сватба, Мустафа обаче за-
минава на турне и нещата 
се размиват. Десет години 
по-късно съдбата си знае 
работата, след като е драс-
нато. Лейла работи в хотел 
„Приморец“. По чиста слу-
чайност той отсяда имено 
в него, заради концерт в 
Поморие. Непредвидена 
среща след няколко години 
раздяла е последвана от брак 
и дълъг съвместен живот. За 
съпругата си казва, че тя е 
тази, която се грижи за 
него, за покоя вкъщи. Впо-
следствие певците вече са 
двама – Мустафа и Ажда, и 
става още по-трудно, защо-
то и баща, и дъщеря са хора 
на изкуството и имат 
своите потребности. Лейла 
е балансьорът между тях, 
те я обичат безкрайно и са 

ѝ благодарни за всичко, кое-
то ежедневно прави за тях. 
Съпругата на Мустафа 
Чаушев е зодия Лъв и като 
един истински представител 
на знака ги е взела под цар-
ствената си опека до най-
малкия детайл. Дори поста-
вя себе си на втори план: 
„Моята скъпа Лейла обича 
да се шегува с думите: „Ние 
сме едни големи котки, 
трябва леко да ни погладиш 
по косъма и нещата се полу-
чават“, споделя един от 
любимите гласове на Бълга-
рия. 

Баща и дъщеря излизат за 
първи път на една сцена, 

когато Ажда е на две години 
във филм на БНТ. Впослед-
ствие пеят в цирк „Глобус“, 
който гастролира в цялата 
страна. Когато Ажда запис-
ва първата си песен, едва на 
десет, тогава започват да 
пътуват заедно. Пеейки на 
сцената, баща и дъщеря из-
питват много хубаво чувство. 

Добър и честен човек, 
така го определят най-близ-
ките му, който има своите 
принципи за живота. Не 
допуска компромиси. Ако 
нещо е в разрез с тях, то не 
може да се случи. Не съжаля-
ва, че не е емигрирал в Турция, 
въпреки примамливите 
предложения, които полу-
чава и от музикални компа-
нии, и артисти – България 
е неговият дом. Какво го 
свързва с южната ни съседка 
ли? Неговата майка е родена 
в Истанбул, тя е едва две-
годишна, когато семейство-
то ѝ се изселва в България. 
Към днешна дата в Истанб-
ул живее неговата сестра и 
единият му брат, другият 
е починал. Възродителният 
процес у нас ги кара да се 

завърнат към корените си в 
космополитния град, разпо-
ложен на два континента. 

Мустафа споделя за себе 
си, че е по-затворен, интро-
вертен човек, стаява емо-
цията. Особено болезнено 
изживява факта, че въпреки 
безспорните си хитове, 
неговите песни не са от 
масово завъртаните в меди-
ите. Не го канят за участие 
на „Златният Орфей“, а 
плочите му са с големи обе-
ми продажби. 

За пенсията, усмихвайки 
се, коментира така: „смятам, 
че много се дъвкаха нещата 
около нея“. До сумата от 
390 лв. се стига след оправ-
дания, че архивите на „Кон-
цертна дирекция“ не са 
запазени – погубени са без-
възвратно. Милиони плочи 
са продадени, от които 
естрадната звезда не полу-
чава нито лев.

Властелинът на естрад-
ните хитове от близкото 
минало е в отлично здраве 
– не пуши, но не отказва 
едно малко питие в компания. 
Все още шофира. Любител 
е на високите скорости. По 

магистралата е като Фити-
палди. Натиска газта, но не 
престъпва Закона за пътя, 
изряден шофьор е. 

Чаушев се вълнува от 
политическата обстановка 
в страната и цикълът от 
парламентарни избори, в 
който сме изпаднали. Има 
своето мнение. Като всеки 
един човек в държавата, 
иска България да е на високо 
ниво, което гражданите ѝ 
заслужават. През годините 
не му липсват покани от 
ДПС да влезе в голямата 
политиката, но предпочита 
да стои настрани.

Професионалните анга-
жименти на Мустафа Чау-
шев приключват с грандио-
зен бенефис за 75-ия рожден 
ден в Летния театър на 
Бургас през 2018 г. Слиза от 
сцената с фантастично 
музикално шоу, за което 
дълго време се говори извън 
пределите на града. Към 
днешна дата рядко пее, пра-
ви го за най-близки хора. 
Авансово анонсира, че заедно 
с Ажда подготвят автоби-
ографична книга, чийто 
автор ще е самата тя. 
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Възрастта ми е благословия

Кметът Димитър Николов прие естрадната легенда – почетен 
гражданин на Бургас, точно на рождения му ден. На 10 април по 
централните бургаски улици звучаха негови песни

ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Става първият 
победител в 

конкурса „Бургас 
и морето“ през 

1973 г.

П О К А Н А

УС на ЗК АЛЕКСАНДЪР СТАМБОЛИЙСКИ с.Сигмен, област Бургас покан-
ва своите член-кооператори да присъстват на Редовно годишно отчетно 
събрание, което ще се проведе на 12.05.2023г. в Стопански двор на ЗК 
АЛЕКСАНДЪР СТАМБОЛИЙСКИ, с.Сигмен от 09.00ч. при следния дневен 
ред:

1. Отчетен доклад на Управителния съвет.
2. Отчетен доклад на Контролния съвет.
3. Вземане на решение за вписване на годишния финансов отчет за 

2022г. в Търговски регистър.
4. Разни.
 При липса на кворум събранието ще се проведе на същия ден 12.05.2023г. 

от 10.00ч. 
От Ръководството

П О К А Н А

На основание чл.21 ал.1 от Ус-
тава на ЗПК „Каблешково” гр.Каб-
лешково, област Бургас, община 
Поморие ,  УС свиква редовно го-
дишно  отчетно събрание на 13.05.2023 
год. (събота) от 8.00 часа в адми-
нистративната сграда на коопераци-
ята при следния ДНЕВЕН РЕД:

1. Годишен доклад за дейността 
на кооперацията за 2022 година

Докладва: Председателя на УС
2. Годишен финансов отчет на 

кооперацията за 2022 година и взе-
мане на решение за разпределяне на  
печалбата за отчетната  2022 г. 

Докладва: Гл. счетоводител
3. Отчет на дейността на Контрол-

ния съвет за 2022 година
Докладва: Член на контр.съвет

4. Приемане на промени в  устав 
на кооперацията, съгласно действа-
щият   към момента Закон за коопе-
рациите.

Докладва: Председателя на УС
5. Актуализация на списъка на 

член-кооператорите на ЗПК „Каб-
лешково“ гр. Каблешково.

Докладва: Председателя на УС
6. Разни    
При липса на кворум   събрание-

то се провежда  eдин  час по-късно  
при същия дневен ред , независимо 
от броя на присъстващите , съгласно  
чл.17 ал.2 от Закона за коопераци-
ите.

За живущите в гр. Бургас се 
осигурява транспорт от начална 
спирка площад „Кирил и Методий” . 
Тръгване в 7.00 часа .

За живущите в с.Лъка тръгване в 
7.20 часа от центъра на селото.

От Управителния съвет

Тортата -  
с основни 

моменти от 
живота му и 

златен  
микрофон

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Вечеря с приятели и близки ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Сдружение „Спортен клуб по подводен риболов Черноморец-Бургас“

ПОКАНА

На основание чл.26, ал.1 от ЗЮЛЦН и чл.20 от устава на Сдружение 
„Спортен клуб по подводен риболов Черноморец-Бургас“, с ЕИК: 102649942, 
Управителния съвет на Сдружение „Спортен клуб по подводен риболов 
Черноморец-Бургас“, по своя инициатива, свиква Общо събрание на 
сдружението, при следния дневен ред:

1. Избор на Управителен съвет.
2. Обсъждане и приемане на годишния финансов отчет на Сдружение 

„Спортен клуб по подводен риболов Черноморец-Бургас“ за 2022 г. и 
обявяването му в Търговския регистър в Агенцията по вписване.

3. Приемане на промени в устава на сдружението.

Общото събрание ще се проведе на 29.05.2023 г., от 18 часа, в офиса 
на клуба на ул. „Фердинандова“ №5, гр.Бургас.

Председател:  Протоколчик: 
(Валентин Люцканов) (Н. Филипова)За реклама: 056 825 435, 0878 424 698



„Нефтохимик 2010“ е 
на крачка от титлата

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Бургаският волейболен 
клуб „Нефтохимик 2010“ е 
на крачка от титлата. 
Бургазлии взеха първите 
два мача от финалната 
серия срещу настоящия 
шампион „Хебър“ (Пазар-
джик). В първия и далеч 
по-кошмарен мач, вицешам-
пионите победиха с 3:2 
гейма. Във втория водени-
ят от Атанас Петров тим 
се наложи с 3:1 и така по-
веде с 2:0 в серията. Мачо-
вете се играха в Бургас, в 
препълнената зала „Младост“. 

Бургазлии започнаха 
сигурно втория мач с 25:23 
в първия гейм и 25:20 във 
втория. Третият бе за 
шампиона от „Хебър“, 
който се отърси от шока, 
но това не бе достатъчно. 
В четвъртия гейм „Неф-
тохимик“ грабна успеха с 

25:21.
Сега следват два мача в 

Пазарджик, в зала „Васил 
Левски“. „Нефтохимик“ 
може да вземе титлата 
още тази събота, на 29 
април, когато е първото 
им гостуване. При успех 
на „Хебър“ четвъртата 
среща е насрочена за неделя 
– 30 април. Играе се до три 

победи от пет мача. 
Ето какви бяха старто-

вите състави на двата 
отбора във втория мач в 
Бургас:

„Нефтохимик 2010“: 
Душан Лопар, Калоян Ба-
лабанов, Красимир Георги-
ев, Иван Станев, Матей 
Михайлович, Аксел Трухчев, 
Симеон Добрев – либеро 

(Мариян Наков, Любослав 
Телкийски, Ивайло Лалов, 
Тодор Димитров, Петър 
Бъчваров) 

„Хебър“: Якопо Масари, 
Александър Туш, Виктор 
Йосифов, Тодор Алексиев, 
Джулио Саби, Теодор Сал-
паров – либеро (Илия Петков, 
Пламен Шекерджиев, До-
бромир Димитров, Трифон 

Лапков). 
Победата дойде с немал-

ка помощ и от публиката 
в залата, която не спря да 
подкрепя „Нефтохимик“. 
Домакините играха много 
уверено.

За бургазлии най-резул-
татен бе Матей Михай-
лович с 16 точки. Аксел 
Трухчев записа 15. За „Хебър“ 
Джулио Саби реализира 16 
точки, а 10 добави Виктор 
Йосифов.

Волейбол. Бургаският тим поведе с 2:0 във финалната серия срещу „Хебър“
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П  О  К  А  Н  А
На основание чл.26, ал.1 от Устава на ЗК „Житен край” 

с.Екзарх Антимово, община Карнобат, област Бургас 
свиква общо редовно годишно отчетно събрание на 
20.05.2023 година от 8:00 часа в клуба в стопанския двор 
на кооперацията.

Д  Н  Е  В  Е  Н    Р  Е  Д  :
1.   Промени в Устава на кооперацията.
2.   Приемане и освобождаване на член-кооператори. 
3. Годишен доклад  за дейността на кооперацията за 

2022 г.
4. Годишен финансов отчет на кооперацията за 2022 г.
5. Отчет за дейността на Контролния съвет за 2022 г.
6. Одиторски доклад за 2022 г.
7. Избор на регистриран одитор за проверка и заверка 

на ГФО за 2023 г.
8. Утвърждаване условията за арендуване на земята за 

2023 г.

9. Определяне средствата за дейността на КС за 2023 г.
10. Освобождаване от отговорност Председателя на 

кооперацията и членовете на УС и КС.
11. Вземане решение за упълномощаване на председа-

теля на кооперацията и УС за сключване на договори за 
кредити с Банки, ДФ „Земеделие”, Разплащателна агенция 
и трети лица, включително с правата да приемат решение 
за разпореждане с ДМА, недвижими имоти и движими 
вещи – собственост на кооперацията и обременяването им 
с тежести в случаите в които се използват за обезпечава-
не по кредити чрез ипотеки и /или залози/.

12. Вземане решение за упълномощаване на председа-
теля на кооперацията и УС за продажба на ДМА – недвижим 
имот- Административна сграда и прилежащата и към нея 
земя /двор/.

При липса на кворум, събранието ще се проведе  един 
час по късно независимо от броя на присъстващите, съ-
гласно чл.17,ал.2 от закона за кооперациите.

СЪОБЩЕНИЕ
През месец май 2021 г. „Чер-

номорски солници“ АД подписа 
договор №2020/551769 по проект 
“From Green to Greener: Innovation 
of Salt Harvesting to Boost Sustainable 
Growth of Bugras Saltworks”. 

Проектът се реализира с фи-
нансовата подкрепа на Норвежкия 
финансов механизъм 2014-2021, 
в рамките на програма “Развитие 
на бизнеса, иновации и МСП в 
България“. 

Изпълненият от „Черноморски 
солници“ АД проект е за достав-
ка на Специализирано оборудва-
не за събиране на морска сол на 
обща стойност от 1` 636` 000 
евро, от които 936`000 евро 
собствено финансиране и 700`000 
евро безвъзмездна финансова 
помощ, предоставена от Норвеж-
ки финансов механизъм 2014-2021. 

Чрез внедряване на Специа-
лизирано оборудване за събира-
не на морска сол от кристализа-
ционните басейни ще бъде 
постигнато оптимизиране на 
процеса на добив на сол, което 
от своя страна отново ще допри-
несе към повишаване приходите, 
оптимизация на разходите, пе-
чалбата и постигане на резултати 
по отношение на зелените инди-
катори по програмата:

• Създаване на 3 нови работ-
ни места; 

• Намаляване на CO2 емиси-
ите; 

• Намаляване на енергопотреб-
лението. 

В началото на месец април 
2023 г Специализирано оборуд-
ване за събиране на морска сол, 
е доставена и се съхранява в 
обекти на дружеството. През 
месец април предстоят дейности 
по подготовка за финално отчи-
тане и приключване  изпълнение-
то на проекта. 

Още през предстоящият соло-

добивен сезон, „Черноморски 
солници“ АД ще има възможност 
да приложи в добива на морска 
сол внедрения зелен процес. 

In May 2021, Chernomorski 
solnici JSC signed a contract No. 
2020/551769 under the project 
„From Green to Greener: Innovation 
of Salt Harvesting to Boost Sustainable 
Growth of Bugras Saltworks“.

The project is implemented with 
the financial support of the Norwegian 
Financial Mechanism 2014-2021, 
within the framework of the „Business 
Development, Innovations and SMEs 
in Bulgaria“ programme.

The project implemented by 
„Chernomorski solnici“ JSC includes 
the supply of Specialized equipment 
for the collection of sea salt with a 
total value of 1,636,000 Euro, of 
which 936,000 Euro are own funds  
and 700,000 Euro are grants provided 
by the Norwegian financial mechanism 
2014-2021.

Through the implementation of 
Specialized equipment for collecting 
sea salt from the crystallization 
basins, optimization of the salt 
extraction process will be achieved, 
which in turn will again contribute 
to increasing revenues, cost 
optimization, profit and achieving 
results in terms of green indicators 
on the program:

• Creation of 3 new jobs;
• Reduction of CO2 emissions;
• Reduction of energy consumption.
At the beginning of April 2023, 

the Specialized equipment for 
collecting sea salt was delivered 
and stored in the company‘s facilities. 
In April, preparation activities for 
the final reporting and completion 
of the project will be carried out 
also.

During the upcoming salt extraction 
season, Chernomorsi Solnici JSC 
will have the opportunity to apply 
the implemented green process in 
the extraction of sea salt.

У В Е Д О М Л Е Н И Е

На основание чл.4 ал.2 от 
Наредбата за условия и реда за 
извършване на оценка на въздейст-
вието върху околната среда, се 
уведомяват всички заинтересова-
не лица относно инвестиционното 
предложение:

Промяна на предназначението  
от Магазин №1 в АПАРТАМЕНТ  в 
жилищна сграда   в УПИ V-5269  
кв.259  гр.Поморие .

Възложител на проекта е:  
Алексей Александрович Анишев

ДОНА МИТЕВА

Утринната гимнастика 
се завърна в ОУ „Александър 
Георгиев Коджакафалията“ 
в сряда, въпреки лекия дъжд. 
Това стана с помощта на 
Енчо Кeрязов. 

Инициативата „Играй 
гимнастика, бъди здрав“, 
чийто вдъхновител е акроба-
тът, роден в Елхово и израс-
нал в семейство на учители, 
се провежда с цел насърчаване 
физическата активност на 
децата и младежите, а също 
така и създаване на добри 
навици за здравословен начин 
на живот, борба със стреса и 
насилието в училище.

Упражненията са разрабо-
тени заедно с Националната 
спортна академия. „Упраж-
ненията са елементарни, не 
изискват големи физически 
усилия от децата, нито пък 

специално облекло“, успоко-
ява вдъхновителят на ини-
циативата в ефира на бТВ.

„Учениците ще бъдат 
бодри след тези упражнения, 
раздвижени, в настроение, 
понеже и музиката ги вдъх-
новява също, така че до края 
на часовете да имат пълно-
ценно обучение. Сами видя-
хме по време на пандемията 

колко зле се отрази ниският 
имунитет, така че всяко 
спортуване ги закалява“, 
добави Даниела Душева, 
учител по физкултура и 
спорт в училището.

Под музикален съпровод 
и въпреки лекия дъжд десет-
ки ученици започнаха учебния 
ден с гимнастика на двора 
на бургаското училище.

ОУ„А. Г. Коджакафалията“ 
се включи в първия региона-
лен турнир по утринна 
гимнастика „Ямбол 22“, къ-
дето участваха двадесет 
отбора от Ямбол, Сливен, 
Бургас, Елхово, Стралджа, 
Болярово и село Зимница, 
община Стралджа, разпре-
делени в три възрастови 
групи от 5 до 12 клас.

Децата от ОУ „Ал. Г. Коджакафалията“ 
започват деня с утринна гимнастика

Енчо Керязов 
води утринна-
та гимнасти-
ка в бургаско-

то училище
ФОТО: ОУ „А. Г. КО-

ДЖАКАФАЛИЯТА“

„Нефтохимик“ 
игра пред пре-
пълнената зала 
„Младост“, 
а публиката 
помогна на 
бургазлии с 
атмосфера
ФОТО: НВЛ

Шампионите от „Хебър“ (Пазарджик) са домакини в следващи-
те два мача ФОТО: НВЛ
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З А П О В Е Д
№ РД-09-259/21.04.2023 г.

гр. Камено

На основание чл. 44, ал.1, т. 1 и ал. 2, от ЗМСМА, във 
връзка с чл. 70, чл. 76 и сл. от НРПУРОИ, и в изпълнение 
на решение на Общински съвет Камено по т. 15 от Про-
токол № 40 от 30.03.2023г.

З А П О В Я Д В А М :
I. Да се проведе публичен търг с тайно наддаване за 

отдаване под наем на обособена част от масивна сграда 
на три етажа – публична общинска собственост, за срок 
от 5 /пет/ години, при начална тръжна цена и стъпка на 
наддаване, както следва:

- Помещение № 14, с площ 32.00 /тридесет и два/ 
кв.м., находящо се на втори етаж в сградата на Чита-
лището, построена в ПИ № 1022, по кадастрален план 
на гр. Камено, общ. Камено, обл. Бургас;

Начална тръжна цена – 32.00 (тридесет и два) лева, 
месечен наем, без ДДС. 

Стъпка на наддаване – 3.20 (три лева и двадесет 
стотинки) лева. 

Депозитът за участие в търга е в размер на 3.20 (три 
лева и двадесет стотинки) лева. 

II. Търгът за отдаване под наем на Помещение № 
14, находящо се в сградата на Читалището, в гр. Ка-
мено, ще се проведе в гр. Камено в сградата на об-
щинска администрация Камено на 22.05.2023 г. от 
10:30 часа.  

III. Условия за участие: в търга могат да участват 
физически лица, еднолични търговци и юридически лица, 
регистрирани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна докумен-

тация за участие в търга: Тръжната документация за 
участие в търга се получава в сградата на Община Каме-
но, гр. Камено, ул. “Освобождение” № 101 в Центъра за 
услуги и информация на гражданите, всеки работен ден 
от 8:30 до 16:00 часа до 19.05.2023г. 

Цената на комплекта тръжна документация е 12.00 
лв. с включен ДДС, платими в брой на касата на Об-
щината.

V. Условия за плащане на цената и депозита: пла-
щанията се извършват в български левове по банкова 
сметка на Община Камено – „ЮРОБАНК БЪЛГАРИЯ” АД, 
IBAN: BG 40 BPBI 7937 33 KA225801, ВIC: BPBIBGSF, или 
на касата в ЦУИГ на Община Камено.  

VI. Информация за имотите, обект на търга, е изложе-
на в общината и на интернет страницата на Община Ка-
мено www.kameno.bg 

VII. Оглед на имотите може да се извършва всеки 
работен ден до 19.05.2023г. от 09:00 до 16:00 часа, с 
представител на Общината, след представяне на платежен 
документ за закупена тръжна документация и предвари-
телна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна документация: 
Заявление за участие – образец; 
Декларация, че участникът не е лишен от право да 

упражнява търговска дейност;
Декларация, че участникът не е обявен в несъстоятел-

ност;  
Декларация, че участникът е запознат с регламента за 

участие в търга; 
Декларация за оглед на имота; 
Декларация – съгласие за ползване на лични данни; 
Регламент за участие; 
Проект на договор за наем; 
Решение на общински съвет; 
Препис от настоящата заповед;
Акт за общинска собственост;
Схема на помещението;
Наддавателно предложение – образец;
IX. Кандидатите следва да представят в запечатан, 

непрозрачен плик, върху който се посочват имената на 
физическото лице, ЕГН, съответно наименованието на 
търговеца, Единния идентификационен код (ЕИК), както 
и обекта, за който кандидатства. Документите се подават 
до 16:00 часа на 19.05.2023 год. в Община Камено, като 
в запечатания плик се слагат следните задължителни 
документи за участие: 

Заявление за участие;
Документ за заплатен депозит за участие; 
Документи, установяващи самоличността на участни-

ка. Когато участникът е физическо лице се представя 
копие от лична карта. Когато участникът е юридическо 
лице се представя документ за регистрация или посоч-

ване на ЕИК по чл. 23 ЗТР. Допустимо е представяне на 
извадка от електронната страница на Търговския регис-
тър на Агенция по вписванията. 

Декларация – 5 броя по образец; 
Документ за закупена тръжна документация; 
Наддавателно предложение (цена), което се поставя 

в отделен, запечатан, непрозрачен плик, подписан и 
надписан от кандидата с посочване на имената му, както 
и обекта, за който кандидатства. (Наддавателното 
предложение представлява посочване на броя на стъп-
ките, с които кандидатът предлага същата да бъде 
увеличена, както и посочване цифром и словом на 
конкретно предложената цена). За валидно се приема 
наддавателно предложение, с което е направена поне 
една стъпка, над началната цена. Всяко предложение, 
представено в незапечатан плик или което не съдържа 
изискуемите данни е недействително. 

Пълномощно с нотариална заверка на подписа, кога-
то се участва чрез пълномощник. Копие от личната 
карта на пълномощника. 

X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще се 
проведе на 29.05.2023г. от 10:30 часа. Закупуване на 
документи, внасяне на депозит и подаване на заявления 
за участие в повторния търг се извършва до 16:00 часа 
на 26.05.2023г.

Настоящата Заповед да се публикува в местен еже-
дневник, на страницата на Общината в интернет и да се 
обяви на видно място в общинската администрация в 
3-дневен срок от нейното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ              / П /        
Кмет на Община Камено 

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 24.04.2023г.

СНЦ „Местна инициативна група Средец“ подписа 
Административен договор № РД 50-135/13.04.2023 г. 
„За предоставяне на безвъзмездна финансова помощ 
по процедура BG06RDNP001-19.610 за подбор на 
проекти за подготвителни дейности по подмярка 19.1 
„Помощ за подготвителни дейности от мярка 19 “Во-
дено от общностите местно развитие“ от Програма за 
развитие на  селските райони 2014-2020 г.“ за изпъл-
нение на проект BG06RDNP001-19.610-053 „Подготви-
телни дейности по разработване на Стратегия за воде-
но от общностите местно развитие на СНЦ „МИГ Средец“ 
,Програмен период 2023-2027 г.“ 

Подпомагани  основни дейности:
1. Координация и администриране изпълнението на 

дейностите по проекта;
2. Експертна работа по подготовка  на СВОМР на 

„МИГ Средец“, включително консултирането на подго-
товката и  с местната общност;

3. Проучвания и анализи на територията;
4. Изготвяне  и разпространение на  информацион-

ни материали;

5. Публикации в регионален вестник;
6. Оперативни дейности;
7. Организиране и провеждане на обучения за 

местните  заинтересовани страни, екипа на „МИГ 
Средец“  и местни лидери;

8. Организиране на информационни срещи и семи-
нари;

9. Закупуване на офис техника, обзавеждане и 
оборудване.

Изпълнението на  проекта  ще се осъществи  в 
рамката на одобреният бюджет   от  41 612,22 лева за  
срок от шест месеца.

Дейностите по проекта ще се осъществяват на те-
риторията на „МИГ Средец“, препокриваща се с тери-
торията на община Средец.

Резултат от изпълнението на проекта: Разработена 
Стратегия за Водено от общностите местно развитие 
на СНЦ „МИГ Средец“  за периода 2023-2027.

„МИГ Средец“

ЕВРОПЕЙСКИЯТ  ЗЕМЕДЕЛСКИ ФОНД ЗА РАЗВИТИЕ НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ

„МИГ СРЕДЕЦ“ ЗАПОЧНА  ПОДГОТОВКАТА ЗА  РАЗРАБОТВАНЕ НА СТРАТЕГИЯ ЗА 
ВОДЕНО ОТ ОБЩНОСТИТЕ МЕСТНО РАЗВИТИЕ – ПРОГРАМЕН ПЕРИОД 2023-2027 Г.

ОБЩИНА  ЦАРЕВО
ОБЯВА

В изпълнение на  Заповед № РД-01-289/24.04.2023 г. на кмета на 
Община Царево

ОТКРИВА процедура по провеждане на публичен търг с тайно наддава-
не за отдаване под наем, за срок от три години на петно № 67 с площ от 
20 кв.м., съгласно Схемата за поставяеми обекти на община Царево за 
2023 г., за гр. Царево, разположено в ПИ № 48619.502.1 по КК на гр. 
Царево, актуван с АЧОС № 71/30.09.1997 г., за  „фризьорски услуги”.

Условия за провеждане на търга:
- Начална тръжна наемна цена на месец в размер на 35.00 лв. без ДДС 

и годишна наемна цена – 420.00 лв. без ДДС, 
- Направените предложения не могат да бъдат по – малки от първона-

чалната тръжна наемна цена плюс 10% от същата. 
Срок за закупуване на тръжната документация от деловодството на 

Община Царево до 16,00 ч. на 11.05.2023 г. 
Срок за подаване на предложенията за участие- до 16,00 ч. на 

12.05.2023 г. 
 Цена на тръжната документация-100.00 лева без ДДС и депозит за 

участие в размер на 42.00 лева, представляващ -10% от началната тръж-
на годишна цена, вносим по сметка на Община Царево-ВG35 UNCR 
70003324008729, най-късно  до 11.05.2023 г.

Дата на отваряне на предложенията-15.05.2023 г., час-10,00 часа, 
място-заседателната зала в сградата на Общинска администрация Царево.

 За контакт: Дима Стайкова – тел. 059055013

ОБЩИНА  ЦАРЕВО
ОБЯВА

Съгласно заповед № РД-01-296/25.04.2023 г. на кмета на общината
ОБЩИНА ЦАРЕВО

ОТКРИВА процедура по провеждане на публичен търг с тайно наддава-
не за продажба на недвижим имот-ЧОС, а именно: ПИ №10361.15.14 по 
КККР на с. Велика,  с площ от 13003 кв.м., с трайно предназначение-зе-
меделска.

Начална тръжна цена – 8500 лв. без ДДС.
Направените предложения не могат да бъдат по-малки от  първоначал-

ната тръжна цена плюс 10% . 
Срок за закупуване на тръжната документация от деловодството на 

Община Царево до 15,00 ч. на 11.05.2023г. 
Срок за подаване на предложенията за участие- до 16,00 ч. На 12.05.2023г. 
Предложенията за участие се подават в деловодството на Община 

Царево в запечатани и непрозрачни пликове, със залепен етикет с наиме-
нованието на участника и имота.

Цена на тръжната документация-100 лева без ДДС и размер на депозит 
за участие -850 лева -10% от началната тръжна цена,  вносим по сметка 
на Община Царево-  ВG35 UNCR 70003324008729, най-късно  до 11.05.2023г.

Дата на отваряне на предложенията-15.05.2023г., час-10,15 часа, 
място- заседателната зала на 3-ти етаж в сградата на Общинска админи-
страция Царево.-

Оглед на  имота  ще се извършва по искане на кандидата след закупу-
ване на тръжната документация, всеки работен ден до датата на провеж-
дане на търга.

За контакт: Галина Вълева – тел. 0590550-24

ОБЩИНА  ЦАРЕВО
ОБЯВА

Съгласно заповед № РД-01-298/25.04.2023 г. на 
кмета на общината

ОБЩИНА ЦАРЕВО
ОТКРИВА процедура по провеждане на публичен 

търг с тайно наддаване за продажба на недвижим имот-
ЧОС, а именно: ПИ №10361.15.34 по КККР на с. Велика,  
с площ от  164957 кв.м., с трайно предназначение-
земеделска.

Начална тръжна цена –106500 лв. без ДДС.
Направените предложения не могат да бъдат по-

малки от  първоначалната тръжна цена плюс 10% . 
Срок за закупуване на тръжната документация от 

деловодството на Община Царево до 15,00 ч. на 
11.05.2023г. 

 Срок за подаване на предложенията за участие- до 
16,00 ч. На 12.05.2023г. 

Предложенията за участие се подават в деловод-
ството на Община Царево в запечатани и непрозрачни 
пликове, със залепен етикет с наименованието на 
участника и имота.

Цена на тръжната документация-100 лева без ДДС 
и размер на депозит за участие -10650 лева -10% от 
началната тръжна цена,  вносим по сметка на Община 
Царево-  ВG35 UNCR 70003324008729, най-късно  до 
11.05.2023г.

 Дата на отваряне на предложенията-15.05.2023г., 
час-10,45 часа, място- заседателната зала на 3-ти етаж 
в сградата на Общинска администрация Царево.-

Оглед на  имота  ще се извършва по искане на 
кандидата след закупуване на тръжната документация, 
всеки работен ден до датата на провеждане на търга.

За контакт : Галина Вълева – тел. 0590550-24

ОБЩИНА  ЦАРЕВО
ОБЯВА

Съгласно заповед № РД-01-299/25.04.2023 г. на 
кмета на общината

ОБЩИНА ЦАРЕВО
ОТКРИВА процедура по провеждане на публичен 

търг с тайно наддаване за продажба на недвижим имот-
ЧОС, а именно: ПИ №10361.15.33 по КККР на с. Велика,  
с площ от  60013 кв.м., с трайно предназначение-зе-
меделска.

  Начална тръжна цена –38700 лв. без ДДС.
Направените предложения не могат да бъдат по-

малки от  първоначалната тръжна цена плюс 10% . 
Срок за закупуване на тръжната документация от 

деловодството на Община Царево до 15,00 ч. на 
11.05.2023г. 

 Срок за подаване на предложенията за участие- до 
16,00 ч. На 12.05.2023г. 

Предложенията за участие се подават в деловод-
ството на Община Царево в запечатани и непрозрачни 
пликове, със залепен етикет с наименованието на 
участника и имота.

Цена на тръжната документация-100 лева без ДДС 
и размер на депозит за участие -3870 лева -10% от 
началната тръжна цена, вносим по сметка на Община 
Царево-  ВG35 UNCR 70003324008729, най-късно  до 
11.05.2023г.

 Дата на отваряне на предложенията-15.05.2023г., 
час-11,00 часа, място- заседателната зала на 3-ти етаж 
в сградата на Общинска администрация Царево.-

Оглед на  имота  ще се извършва по искане на 
кандидата след закупуване на тръжната документация, 
всеки работен ден до датата на провеждане на търга.

За контакт : Галина Вълева – тел. 0590550-24

ОБЩИНА  ЦАРЕВО
ОБЯВА

Съгласно заповед № РД-01-297/25.04.2023 г. на кмета на общината
ОБЩИНА ЦАРЕВО

ОТКРИВА процедура по провеждане на публичен търг с тайно наддава-
не за продажба на недвижим имот-ЧОС, а именно: ПИ №10361.15.34 по 
КККР на с. Велика,  с площ от  241816 кв.м., с трайно предназначение-
земеделска.

Начална тръжна цена –144000 лв. без ДДС.
Направените предложения не могат да бъдат по-малки от  първоначал-

ната тръжна цена плюс 10% . 
Срок за закупуване на тръжната документация от деловодството на 

Община Царево до 15,00 ч. на 11.05.2023г. 
Срок за подаване на предложенията за участие- до 16,00 ч. На 12.05.2023г. 
Предложенията за участие се подават в деловодството на Община 

Царево в запечатани и непрозрачни пликове, със залепен етикет с наиме-
нованието на участника и имота.

Цена на тръжната документация-100 лева без ДДС и размер на депозит 
за участие -14400 лева -10% от началната тръжна цена,  вносим по сметка 
на Община Царево-  ВG35 UNCR 70003324008729, най-късно до 11.05.2023г.

Дата на отваряне на предложенията-15.05.2023г., час-10,30 часа, 
място- заседателната зала на 3-ти етаж в сградата на Общинска админи-
страция Царево.-

Оглед на  имота  ще се извършва по искане на кандидата след закупу-
ване на тръжната документация, всеки работен ден до датата на провеж-
дане на търга.

За контакт : Галина Вълева – тел. 0590550-24

ОБЯВА
Община Средец, гр.Средец, област Бургас, на осно-

вание Заповед № 344 от 24.04.2023 г.,  Кмета на об-
щина Средец обявява търгове с тайно наддаване за 
отдаване под наем на част от имоти –публична общин-
ска собственост, за срок от 5 години, а именно:

• Общински терен с площ от 14 кв.м. (четирина-
десет квадратни метра), представляващ идеални части 
от Поземлен имот с идентификатор 20273.501.534, 
който съгласно КККР на с. Дебелт е с адрес: с. Дебелт, 
ул. “Цвятко Радойнов“ и е с площ от 5362 кв.м., при 
начална тръжна цена за месечен наем за ползваните 
14 кв.м. в размер на 18,20 лв. (без вкл. ДДС) и депозит 
за участие в размер на 1,82 лв.;

• Общински терен с площ от 4 кв.м. (четири ква-
дратни метра), разположен с лице към ул. Любен Кара-
велов, който представлява част от тротоарно простран-
ство, находящо се срещу УПИ V, кв.142, зона трета по 
плана на гр. Средец, при начална тръжна цена за месе-
чен наем за ползваните 4 кв.м. в размер на 6,00 лв. (без 
вкл. ДДС) и депозит за участие в размер на 0,60 лв.;

• Общински терен с площ от 25 кв.м. (двадесет и 
пет квадратни метра), разположен с лице към ул. Васил 
Коларов, представляващ част от тротоарно пространство, 
находящо се между кв.131 и кв.134, зона трета по пла-
на на гр. Средец, при начална тръжна цена за месечен 

наем за ползваните 25 кв.м. в размер на 37,50 лв. (без 
вкл. ДДС) и депозит за участие в размер на 3,75 лв.;

• Общински терен с площ от 12 кв.м. (дванадесет 
квадратни метра), разположен с лице към пл. България, 
представляващ част от тротоарно пространство, нахо-
дящо се между кв.25 и кв.47, зона първа по плана на 
гр. Средец, при начална тръжна цена за месечен наем 
за ползваните 25 кв.м. в размер на 25,20 лв. (без вкл. 
ДДС) и депозит за участие в размер на 2,52 лв.

Търговете ще се проведат на 12.05.2023 г. от 10:10 
ч. в зала № 202 в сградата на община Средец.

Цената на тръжната документация е в размер на 
24,00 лв. с ДДС, внесена до 16:00 ч. на 10.05.2023 г.

Документи за участие в търговете се подават в дело-
водството на община Средец до 16:00 ч. на 10.05.2023 г.

Определеният депозит за участие се внася в касата 
на Общината или по банкова сметка на община Средец 
BG53BPBI79373347649603 BIC: BPBIBGSF – БПБ Средец 
до 16:00 ч. на 10.05.2023 г.     

При неявяване на поне двама кандидати за участие, 
повторни търгове ще се проведат на 19.05.2023 г. при 
същите условия.

Пълна информация за търга: www.sredets.bg., ин-
формационното табло на Общината и тел: 05551/ 7730



ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Превърна се в традиция 
палестинският поет, пи-
сател и преводач Хайри 
Хамдан да представя кни-
гите си с участието на 
единствения българин 
дервиш. Премиерата на 
най-новата стихосбирка 
„Пясъчни ветрове“ ще се 
случи на 28 април, петък, 
в зала „Георги Баев“ на КЦ 
„Морско казино“. Входът 
е свободен.

Носителят на световни 
литературни награди в 

Египет, Саудитска Арабия 
и Палестина ще направи 
интересен жест към бур-
гаската публика – танцът 
на въртящия се дервиш. 
Той ще бъде изпълнен от 
популярния Васил Тосев.

Тосев се е учил на суфи-
зъм в град Коня, Турция и 
може да се върти обратно 
на часовниковата стрелка 
в продължение на близо 4 
– 5 часа.

Новата стихосбирка на 
Хайри Хамдан „Пясъчни 
ветрове“ доказва, че думи-
те идват при поета като 

приятели. Той умее да 
открива красотата на 
всяка една от тях, да ги 
свързва в неочаквани ком-
бинации и да подарява на 
читателите своите стран-
ни, събуждащи дързост и 
обич асоциации.

Хайри Хамдан е носител 
на награда „Перото“ за 
превод през 2018 г. Награ-
дата на Съюза на българ-
ските преводачи – 2018 г. 
Творбите му, освен на 
арабски, са издавани на 
английски, френски, испан-
ски, италиански, македон-

ски, немски, украински, 
шведски и други езици.

За него Здравка Евти-
мова казва: „Понякога си 
мисля, че метафорите са 
изящна дреха, с която 
Хайри Хамдан загръща 
минутите и дните, за да 
ги превърне в стихове. 
Мъдростта им често 
спира дъха ни. И това 
откритие в магически 
мощните десет стиха, 
лично на мен, разкрива 
непреодолимия човешки 
копнеж към чест и дос-
тойнство.“
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Бургазлии се изсипаха  
в столицата за концерт 
на Ерос Рамацоти

ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

Бургазлии се изсипаха в 
столицата за концерт на 
Ерос Рамацоти. Итали-
анската легенда бе 
в София и изнесе 
двучасово шоу 
в „Арена Со-

фия“. Бившият ПР на ГЕРБ и 
сега работеща в отдел „Ту-
ризъм“ в Община Бургас 
Христиана Димитрова, 

бившият депу-
тат от ГЕРБ и 
настоящ член на 

Комисията за фи-
нансов надзор Дияна 
Йорданова, директорът 

на СУ „Епископ Кон-
стантин Преславски“ 

Мартин Илиев, Ваня 
Петрова и бившият 
шеф на „Напоителни 
системи“ и екс канди-
дат-депутат Деян 
Петров бяха сред 
закупилите отдавна 
билети и се оказаха 
сред най-големите 
почитатели на Рама-
цоти. Те споделиха 
видеа и снимки в про-
филите си във Фейсбук.

Общо над 12 000 
души съпреживя-
ха емоцията от 
концерта

На 25 април един 
от най-успешните 
световни артисти 

пя пред българската публика 
в „Арена София“.

„Планирах тези концерти, 
за да отпразнувам по-добре 
новите песни, които предстои 
да бъдат издадени. Участвах 
активно, проследявайки все-
ки един етап от работата и 
грижейки се за всеки детайл 
и нюанс. Във всеки от един 
от тези концерти ще има 
малка част от мен и моята 
история“, казва певецът.

Той изпълни както песни 
от новия си албум, така и 
някои от най-големите си 
хитове.

Залата беше препълнена, а 
Рамацоти демонстрира лю-
безно отношение към зрите-
лите.

Това не е първото госту-
ване на Ерос Рамацоти в 
България. Той пя пред българ-
ска публика през 2015 и 2019 г.

Рамацоти има 70 млн. 
продадени плочи, 2 млрд. 
стрийма и почти 2 млрд. 
гледания в „Ютюб“.

Зад гърба си има 14 студий-
ни албума, няколко напълно 
разпродадени европейски и 
световни турнета, както и 
много награди.

Световно турне. Той включи България в него по повод 
новия си албум Battito Infinito

Танц на въртящия се дервиш ще съпътства премиера  
на книга на Хайри Хамдан

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Камено се претворява в 
истински фестивален град за 
Гергьовденските празници. 

Тони Димитрова, DEJA VU, 
звездни шеф-готвачи, кули-
нарен фест, шедьоври от 
захар, велотур, концерт 
спектакъл и фермерски базар 
очакват гостите на 5 и 6 май 
на площада пред Общината.

На 5 и 6 май площадът пред 
сградата на община Камено 
ще се преобрази в истински 
фестивален град с изобилие 
от музикални, кулинарни 
развлечения, игри, впечатля-
ващи шедьоври от захар и още 
много изненади. 

На 5 май в центъра на гра-
да ще бъде открит мащабен 
фермерски базар с участието 
на местни производители. 
Ярка фолклорна програма с ТА 
„Здравец“, ФК „Кайлии“ и най-
добрите млади танцьори на 
школите в цялата община ще 
съпътстват откриването на 
двудневния форум.

От 19.00 часа на откритата 
сцена с нови тематични деко-
ри ще излязат любимката на 
България Тони Димитрова и 
тримата тенори от DEJA VU. 

Много изненади очакват 
жители и гости още сутрин-
та на 6 май, Гергьовден. Праз-
никът на града ще започне 9.30 
часа с традиционния велотур. 
В него ще се включват близо 
70 деца в три възрастови 
групи. Веднага след това в 10.00 
часа кметът Жельо Вардунски 
ще даде официален старт на 
тържествата, предшествани 
от водосвет за здраве. 

И тази година жители и 
гости на Камено ще се насладят 
на уникални ястия с Фести-
вала на домашната гозба. А 

специални гости ще бъдат 
реалити звезди и шеф-готва-
чи. Творецът в захарното 
изкуство Златина Луис, с 
множество престижни награ-
ди от Великобритания, Ва-
лентина Вълкова – Захарчето, 
победителка в „Хелс Кичън“, 
и Махмуд ал Байруми от 
„Мастършеф“ ще готвят на 
живо. Шедьоврите ще бъдат 
подложени на сериозна конку-
ренция от местните майсто-
ри на домашни вкусотии, 
които също ще представят 
в шатрите на площада свои-
те кулинарни умения. 

Специална роля ще изигра-
ят и малките и млади гости 
на празника. Те ще могат да 
се включат в атрактивен 
уъркшоп, заедно с шеф-гот-
вачите. 

Пазителите на автентич-
ните обичаи от СНЦ „Каме-
новски традиции“ ще разгорят 
въглищата в самия център на 
града, където ще покажат 
майсторлъка на чевермето и 
ще приготвят цяло агне за 
всички гости. Няма да липсва 
и Гергьовският курбан за 
здраве. 

Пиршества обаче ще има 
не само за очите и тялото, а 
и за душата. В 11.00 часа на 
откритата сцена ще започне 
концерт-спектакълът „Гер-
гьовден е!“ на режисьора 
Пламен Каров, със специално-
то участие на ученици от СУ 
„Христо Ботев“ и ТА „Здравец“. 

Фермерският базар ще 
остане отворен през двата 
празнични дни за всеки желаещ 
да се докосне до качествените 
продукти на местните про-
изводители. 

А точно в 12.00 часа ще 
започне раздаването на праз-
ничния курбан.

Фестивален град 
ще се открие за 
празника на Камено

Ф
О

ТО
: А

РХ
И

В 
ЧФ

Ники Кънчев посрещна певеца на летището         ФОТО: ФЕЙСБУК

Част от бургаската група – Мартин Илиев, Диян Петров и Ваня 
Петрова минути преди концерта 

ФОТО: ФЕЙСБУК

Италианската легенда 
представи нови песни, 
но и стари хитове

ФОТО: ДНЕВНИК
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